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Szám: I/3 – 18/2024 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült:  Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének a 2024. június 26-án  

9.00 órakor a Városháza dísztermében (2890 Tata, Kossuth tér 1.) megtartott 

üléséről. 

 

Jelen vannak: Michl József polgármester 

   Rigó Balázs alpolgármester 

 

Boglári Zoltán, Gerébi Ákos, Horváth László, Horváthy Lóránt, Kovács Attila, Lengyel Zsolt, 

dr. Popovics Judit, Robozné Schőnfeld Zsuzsanna, dr. Varga András és Viczenáné Czégény 

Ágnes képviselők, 

 

továbbá dr. Horváth József jegyző. 

   

Távolmaradását előzetesen bejelentette:   Purgel Zoltán alpolgármester, 

Viczenáné Czégény Ágnes képviselő. 

        

Az ülésre meghívást kapott: 

 

Dr. Kancz Csaba a KEV Kormányhivatal főispánja 

Bencsik János, a Tatai-medence országgyűlési képviselője  

Ströcker Zoltán, a Tatai Járási Hivatal vezetője 

Debreczeni István r. ezredes, rendőrségi tanácsos, a Tatai Rendőrkapitányság vezetője  

Stamler Jánosné könyvvizsgáló, ASC Adószakértő Kft. 

Vereckei Judit a Tatabányai Tankerületi Központ igazgatója  

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke  

Dr. Vízkeleti András díszpolgár      

prof. Dr. Nemes Lajos díszpolgár    

Kótai László díszpolgár      

Bohács Gyuláné díszpolgár  

Dr. Béres György díszpolgár 

Császár Angéla díszpolgár 

Pitti Katalin díszpolgár 

dr. Turczi István díszpolgár 

Kozma Imre díszpolgár 

Sylvester Edina díszpolgár 

Tompa Andor díszpolgár 

Elsner László díszpolgár 

Prof. Dr. Kerekes Sándor díszpolgár 

Soltész István díszpolgár 

dr. Friedrich Gábor díszpolgár 

Kirschner József díszpolgár 

E. Szabó Margit díszpolgár 

Acsainé Dávid Ágnes díszpolgár 

Labanc Györgyi díszpolgár 
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Tatai Járási Ügyészség Vezetője dr. Balogh Anikó 

Tatai Járásbíróság Elnöke dr. Király Szonja  

MH Klapka György 1. Páncélosdandár Parancsnoka Tóth István ezredes 

Tata és Térsége Civil Társulás elnöke 

Tatai Evangélikus Egyházközség 

Tatai Református Egyházközség 

Szent Imre Plébánia 

Szent Kereszt Plébánia 

Kaszál József a Humán és Ügyrendi Bizottság nem képviselő tagja 

Kőszegi Istvánné a Humán és Ügyrendi Bizottsági nem képviselő tagja  

Magó Ottó a Humán és Ügyrendi Bizottság nem képviselő tagja  

Magyar Balázs a Humán és Ügyrendi Bizottság nem képviselő tagja 

Gönczy Mihály a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság nem képviselő 

tagja 

Rónavölgyi-Varga László a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság nem 

képviselő tagja 

Musicz László a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság nem képviselő tagja 

dr. Szabó Gábor a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság nem képviselő 

tagja  

24 ÓRA megyei napilap    

Városkapu c. újság szerkesztősége 

 

A napirendekhez meghívott: 
 

Berczelly Attila, a Tata és Környéke Turisztikai Egyesület elnöke  

Magyarics Gábor TDM menedzser  

Szegedi Zsolt, a Volánbusz Zrt. képviselője  

Fekete Gyula, a Barina Kft. ügyvezetője   

Filipsz Attila, a Barina Kft. ügyvezetője  

Dr. Seprődi Bence, a Tatai Egészségügyi Alapellátó Intézmény igazgatója 

Dr. Ernyei Zoltán, a Szent Borbála Kórház megbízott főigazgatója, orvosigazgató, 

osztályvezető főorvos  

Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója 

Petzke Ferenc, a Tatai Televízió Közalapítvány Kuratóriumának elnöke  

Magó Ottó, a Tata Város „Szociális Háló” Közalapítvány Kuratóriumának elnöke  

Lévai Ádám, a Tatai Mecénás Közalapítvány Kuratóriumának elnöke   
  

M i c h l  József polgármester tisztelettel köszönt mindenkit a képviselő-testületi ülésen, a 

képviselőtársait, a tanácskozási joggal jelenlévőket, a meghívott vendégeket, a napirendek 

előadóit, előkészítőit, a hivatal munkatársait, a média munkatársait és mindazokat, akik a 

televízión, interneten keresztül követik az ülést.   

 

Megállapítja a határozatképességet, a megválasztott 12 képviselő közül 10 fő jelen van. Purgel 

Zoltán alpolgármester és Viczenáné Czégény Ágnes képviselő asszony előzetesen jelezték, 

hogy nem tudnak jelen lenni a mai ülésen. Az ülést 9:16-kor megnyitja.  

 

 

N A P I R E N D  ELŐTT: 

M i c h l  József polgármester elmondja, egy ünnepi pillanattal kezdik a képviselő-testületi 

ülés napirend előtti részét. A Köztisztviselők Napja július 1-jén van, így mindig az azt megelőző 
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ülésen szokták átadni azt a kitüntetést, amely a képviselő-testület 2024. május 29-ei határozata 

alapján az „Év Közszolgálati Dolgozója Díj” átadásával történik. 2010-ben hozott egy olyan 

döntést az akkori képviselő-testület, hogy minden esztendőben egy kollégát, aki a köz 

szolgálatában magas színvonalon végezte az elmúlt időszakban a munkáját, tüntesse ki. Zárt 

ülésen történik ennek a kitüntetésnek az odaítélése a munkatársak, intézményvezetők 

javaslatára. Az idei esztendőben a rendeletük alapján Schweighardt Ottónét az Év Közszolgálati 

Dolgozója Díj elismerésben részesítette. Schweighardt Ottóné népszerű kollega. Elismerésben 

és pénzjutalomban részesül. Ezzel szeretnék megköszönni Marikának az elmúlt időszakban 

végzett munkáját. Schweighardt Ottóné pályázati és projekt ügyintézőként 2009 óta dolgozik a 

hivatalban. A közbeszerzés területén megbízható, alapos szakmai ismeretekkel rendelkezik, 

amelyre a többi szervezeti egység és a vezetők is bizton támaszkodhatnak munkájuk során. 

Szolgálatkész, szorgalmas, alázatos igazi jó munkatárs, bármikor szívesen fordulnak hozzá a 

munkatársai mindig készséggel és nagy szeretettel igazit útba mindenkit és segít abban, hogy 

eligazodjanak a közbeszerzés rejtelmeiben. Nagyon szépen köszönik a munkáját.   

 

Az „Év Közszolgálati Dolgozója” díj átadása Schweighardt Ottóné részére. 

 

 

M i c h l  József polgármester elmondja, a hétfői napon továbbításra került a 2. napirendi pont 

előterjesztése a „Zöld Busz Program”, amelyet előzetesen megtárgyalt a Pénzügyi, 

Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság, illetve a tegnapi napon a munkacsoport is. A 

7. napirendi pont előterjesztését is hétfőn küldték meg a „Kuny Domokos Múzeum egyes 

alkalmazottainak jogviszony módosítása” címmel. A mai napon a rendkívüli bizottsági ülésen 

megtárgyalták ezeket a napirendi pontokat. A 11. napirendi ponthoz 3 kiegészítő anyagrész 

kerültek megküldésre. 2 sürgősségi indítvány került még megküldésre, amelyek zárt ülés 

keretében tárgyalandók. Kéri, szavazzanak a sürgősségi indítványok napirendre vételéről.  

 

Szavazásra bocsátja „A Tata, Rákóczi u. 9. szám alatti ingatlannal kapcsolatos településképi 

kötelezési ügyben hozott határozattal kapcsolatban benyújtott fellebbezés elbírálása” és a 

„Településképi kötelezési ügyben hozott határozattal kapcsolatban benyújtott fellebbezés 

elbírálása” című előterjesztések sürgősséggel történő napirendre vételét,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

211/2024. (VI.26.) határozata 

a sürgősségi indítványok felvételéről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete felveszi a 2024. június 26-i ülésének napirendjei 

közé a  

 

- A Tata, Rákóczi u. 9. szám alatti ingatlannal kapcsolatos településképi kötelezési ügyben 

hozott határozattal kapcsolatban benyújtott fellebbezés elbírálása 

 

- Településképi kötelezési ügyben hozott határozattal kapcsolatban benyújtott fellebbezés 

elbírálása 

 

című előterjesztést. 
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M i c h l  József polgármester érdeklődik, van-e kérdés, hozzászólás, vélemény a napirenddel 

kapcsolatban.  
 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a korábban írásban megküldött meghívó szerinti 

napirendi pontokat, az elhangzott kiegészítéssel, az alábbiak szerint, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

212/2024. (VI.26.) határozata 

a 2024. június 26-i rendes testületi ülésen tárgyalandó 

napirendi pontok meghatározásáról 

 

Tata Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mai ülésén, a jegyzőkönyv mellékletét 

képező I/3 – 17/2024. sz. meghívón szereplő témákat tárgyalja azzal a módosítással, hogy az 

sürgősségi indítványokat „A Tata, Rákóczi u. 9. szám alatti ingatlannal kapcsolatos 

településképi kötelezési ügyben hozott határozattal kapcsolatban benyújtott fellebbezés 

elbírálása” című előterjesztést 14. napirendi pontként, valamint a „Településképi kötelezési 

ügyben hozott határozattal kapcsolatban benyújtott fellebbezés elbírálása” című előterjesztést, 

15. napirendi pontként tárgyalja meg, az alábbiak szerint: 

 
N A P I R E N D: 
 

Gazdasági társaságokhoz kapcsolódó előterjesztések: 

1. A) A Tata és Környéke Turisztikai Egyesület 2023. évi szakmai és pénzügyi beszámolója 

B) A Tata és Környéke Turisztikai Egyesület 2024. évi szakmai és pénzügyi terve 

Előterjesztő: Berczelly Attila, az Egyesület elnöke 

Előadó:   Lakos Zsuzsanna városfejlesztési és projekt irodavezető 

Meghívott:   Magyarics Gábor TDM menedzser 

 

Városüzemeltetéshez kapcsolódó előterjesztés: 

 

2. Zöld Busz Program   

Előterjesztő:  Michl József polgármester  

Előadó:  Mürkl Levente Környezetvédelmi és Városüzemeltetési Irodavezető 

 Tene Gáborné városüzemeltetési ügyintéző 

Meghívott: Szegedi Zsolt, a Volánbusz Zrt. képviselője 

 

Vagyongazdálkodáshoz kapcsolódó előterjesztés: 

 

3. A Tata, Ipari park bővüléséhez egyes ingatlanok belterületbe vonásáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

Meghívott:   Fekete Gyula és Filipsz Attila, a Barina Kft. ügyvezetői 

 

4. A Szomód Ferencmajor mellett található, a 0193/1 hrsz.-ú, a 0194/3 hrsz.-ú és a 0197/3 

hrsz.-ú ingatlanok jövőbeni hasznosítása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 
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5. Megállapodás megkötése a Magyar Közút Nonprofit Zrt.-vel  területrész rendezésére 

vonatkozóan 

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 

Humánszolgáltatáshoz kapcsolódó előterjesztések: 

 

6. A/    Beszámoló a Tatai Egészségügyi Alapellátó Intézmény tevékenységéről 

B/    Tájékoztató a tatai járóbeteg szakellátás helyzetéről  

Előterjesztő:  Michl József polgármester  

Előadó:             Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető  
 

Meghívottak:   Dr. Seprődi Bence, a Tatai Egészségügyi Alapellátó Intézmény  

  igazgatója  

               Dr. Ernyei Zoltán, a Szent Borbála Kórház megbízott főigazgatója,  

  orvosigazgató, osztályvezető főorvos 

 

7. A Kuny Domokos Múzeum egyes alkalmazottainak jogviszony módosítása 

Előterjesztő: Michl József polgármester  

Előadó:  Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója  

 

Beszámolók, tájékoztatók, egyebek: 

 

8. A képviselő-testület által alapított közalapítványok 2023. évi beszámolói 

 Előterjesztők: Petzke Ferenc, a Tatai Televízió Közalapítvány Kuratóriumának elnöke 

 Magó Ottó, a Tata Város „Szociális Háló” Közalapítvány Kuratóriumának 

elnöke 

  Lévai Ádám, a Tatai Mecénás Közalapítvány Kuratóriumának elnöke 

 Előadó:  Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

 

9. Tájékoztatás a felszín alatti és felszíni vizek aktuális állapotáról, a monitoring rendszerek 

és egyéb rendszeres adatok értékelése alapján, továbbá egyéb aktuális vízgazdálkodási 

eseményekről  

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési irodavezető 

Tóth Mária városüzemeltetési referens 

 

10. Tájékoztató az Európai Uniós pályázatokról és a Magyar Kormány által biztosított 

támogatásokról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: Lakos Zsuzsanna városfejlesztési és projekt irodavezető 

 

11. Beszámoló a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, valamint a 

két ülés között történt fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

 

12. Képviselői kérdések 
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Zárt ülés keretében tárgyalandó előterjesztések: 

 

13. A képviselő-testület által alapított városi kitüntetések 2024. évi odaítélése 

Előterjesztő: Michl József polgármester  

Előadó:    dr. Horváth József jegyző 

 

14. A Tata, Rákóczi u. 9. szám alatti ingatlannal kapcsolatos településképi kötelezési ügyben 

hozott határozattal kapcsolatban benyújtott fellebbezés elbírálása 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

     Kamarás Dorottya főépítész 

 

15. Településképi kötelezési ügyben hozott határozattal kapcsolatban benyújtott fellebbezés  

 elbírálása 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 Kamarás Dorottya főépítész 

 

 

 

1. N A P I R E N D 

A) A Tata és Környéke Turisztikai Egyesület 2023. évi szakmai és pénzügyi beszámolója 

B) A Tata és Környéke Turisztikai Egyesület 2024. évi szakmai és pénzügyi terve 

Előterjesztő: Berczelly Attila, az Egyesület elnöke 

Előadó:   Lakos Zsuzsanna városfejlesztési és projekt irodavezető 

   

A napirend tárgyalásán meghívottként jelen van: 

Berczelly Attila, a Tata és Környéke Turisztikai Egyesület elnöke, 

Magyarics Gábor TDM menedzser. 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönti a napirend 

tárgyalásánál Berczelly Attilát, a Tata és Környéke Turisztikai Egyesület elnökét, és Magyarics 

Gábor TDM menedzsert. Érdeklődik Elnök úr kívánja-e szóban kiegészíteni az előterjesztést..  

 

B e r c z e l l y  Attila, a Tata és Környéke Turisztikai Egyesület elnöke elmondja, Magyarics 

Gábor néhány adattal szeretné kiegészíteni az előterjesztést a bizottsági ülésen elhangzottaknak 

megfelelően. Megköszöni, ha a képviselő-testület elfogadja ezt a beszámolót és a tervet. 

Nyilván az egyesület élete, amely közel 15 évre nyúlik vissza és a turizmussal foglalkozik 

véleménye szerint, egy kihagyhatatlan téma lesz a jövőben is. A cél az lenne, amelyet nem 

feltétlenül fogalmaz meg a terv, hogy az egyesület tagságának az aktiválását, aktivizálódását 

tudják elősegíteni. Ehhez arra lesz szükség, hogy az egyesület tagsága, a turisztika szereplői 

érezzék azt, hogy hatással tudnak lenni arra a turisztikai stratégiára, amelyet Tata városa 

folytatni fog a későbbiekben. Reméli, hogy ehhez mind a munkaszervezet, mind az egyesület 

vezető fóruma hozzá tud majd járulni. Átadja a szót Magyarics Gábor kollégájának.  

 

M a g y a r i c s  Gábor TDM menedzser elmondja, néhány olyan adattal szeretné kiegészíteni 

a 2023. évi beszámolót, amelyet Rigó Balázs alpolgármester úr a Pénzügyi, Környezetvédelmi 

és  Városfejlesztési bizottsági ülésen kért, hogy osszanak meg a képviselő-testülettel. Ez 

alapvetően nem a 2023. évi beszámoló, hanem egy hosszabb időtáv 2019 - 2023 közötti 

adatokkal, a munkaszervezetnek 2 olyan tevékenységéhez kapcsolódóan, amely 
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ügyfélszolgálati feladatokkal jár együtt. Ez egyrészt a turisztikai információs irodának a 

működtetése, nyitvatartása, illetve a Tata kártya ügyintézése, ügyfélszolgálati feladatainak az 

ellátása. Egy rövid kiegészítést mond az adatokhoz, mert ez az időszak öleli fel a „covid” vírus 

időszakát is, amikor az ügyfélszolgálati feladatokat az éppen aktuális jogi szabályozás szerint 

vagy szüneteltetni kellett, vagy éppen megnyitni, így elég össze-vissza tudtak működni. Igaz ez 

a turisztikai információs irodára is és a Tata kártya ügyfélszolgálatára is. Természetesen ez az 

ügyfélforgalomra, illetve a Tata kártya igénylések számára is jelentős kihatással volt. A 

turisztikai információs irodánál a 2023-as beszámolóban szerepel, hogy összesen 7648 

megkeresés érkezett személyes, telefonos, illetve elektronikus formában. Ennek 90%-a 

személyes volt, ezzel kapcsolatban egy kiegészítést fog adni, hogy ez miért van így, illetve hogy 

ehhez az adathoz mi járul hozzá. 2019-ben ez a szám 4860 volt, tehát van egy elég jelentős 

eltérés, amely 2023-ban ez abból adódott, hogy a Magyar Turisztikai Ügynökség felé a 

személyes ügyfélforgalomról be kell számolniuk és a különböző külterületen vagy külső 

helyszínen való információszolgáltatási tevékenység során megjelenő ügyfeleket is bele kell 

számolni, például a kitelepüléseket a rendezvényekre. Ez a szám teljesen kiszámíthatatlan 

évről-évre, hogy éppen hogyan alakul, mert függ a rendezvények látogatottságától, hogy azon 

belül hol kap helyet a standuk a rendezvény helyszínén belül, tehát ezt tervezni nem tudják, 

valamikor több, valamikor kevesebb. A tavalyi évben ez egy magasabb szám volt és ehhez 

járult még hozzá a Kossuth téri „kioszk”-nak az ügyfélforgalma is, hiszen azt időszakosan, 

szezonálisan megnyitották a vendégek előtt. A „covid” időszakában 2020-ban 2750, 2021-ben 

3400, 2022-ben 4300 összes ügyfele volt a turisztikai információs irodának, tehát lehet látni, 

hogy a járvány időszakában jelentősen lecsökkent, majd szépen visszaemelkedett. A Tata 

kártya igénylésével és hosszabbításával kapcsolatban elmondja, hogy 2020 - 2021-ben felnőtt 

kártya igénylés nem történt, mert ez a koronavírus járvány időszaka volt. Ez alapvetően annak 

köszönhető, hogy a felnőtt kártya igényléseknek a döntő többsége a különböző rendezvényekre 

való kedvezményes belépés okán történik, mivel ezek szervezése gyakorlatilag nem történt 

meg, ezért a kártyaigénylés sem, viszont az ifjúsági kártya kiadása megtörtént, függetlenül attól, 

hogy az oktatási intézményekben a tanítás rövidebb-hosszabb ideig szünetelt, de az 

automatikusan jár az első osztályt megkezdő diákoknak, ennek az átlagos száma évente 700 

körül van. 2019-ben összesen 2440 kártyaigénylés és pótlás történt, 2022-ben 2517. 2023-ban 

2358. Ezek a tényleges számok, amelyek az informatikai rendszerben szerepelnek. Még egy 

kérdése volt Alpolgármester úrnak. A „CityApp” vagyis Tata App-on keresztüli felnőtt kártya 

hosszabbítás lehetősége már adott volt, viszont a fizetési modul beüzemelése, aktiválása csak 

2024. május 27-étől érhető el, tehát addig nem lehetett a felnőtt kártyát ténylegesen applikáción 

keresztül meghosszabbítani, de azóta összesen 20 darab hosszabbítás történt az applikáción 

keresztül.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, hogy van-e kérdés az előterjesztéshez.  

 

Kérdés nincs. Felkéri mindkét bizottság elnökét, ismertessék, hogyan foglaltak állást. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, a bizottság jelenlévő 6 tagja, egyhangú 6 igen 

szavazattal elfogadásra javasolja a 2023. évi szakmai és pénzügyi beszámolót és üzleti tervet, 

valamint a 2024. évi szakmai és pénzügyi tervet.   

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 9 tagja, egyhangú 9 igen szavazattal elfogadásra javasolja mindkét határozati 

javaslatot képviselő-testület számára. 



8 
 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. 

Megadja a szót Horváthy Lóránt képviselő úrnak.  

 

H o r v á t h y  Lóránt képviselő elmondja, ez az anyag is nagyon jól tükrözi azt a 10 éven túli 

fejlődést, amivel korábban elindultak és hogy hova jutottak. Egyrészt az anyag vastagsága is 

jelentősen megemelkedett, tehát van miről beszámolni. Bár nem szorosan tartozik ehhez a 

szakmai beszámolóhoz, viszont Vezérigazgató, illetve Elnök úr volt korábban az, aki tett egy 

megjegyzést egy képviselő-testületi ülésen, hogy Tata egy hétvégén nem a legjobban teljesített 

valamilyen területen. Akkor ezt úgy ítélte meg, hogy a parkolási lehetőségek tekintetében nem 

voltak szerencsések. Egy olyan kis segítséget tudna elképzelni ebben az anyagban, mert a város 

elkészítette már a parkolási koncepcióját, amely egy nagy előrelépés, egy hatalmas lehetőség, 

de egy kis megerősítés lenne jó a szakmai oldalról, hogy mit tapasztalnak a szervezők, a 

helyszínen kint lévők ilyenkor, hogy mit kellene tenni, vagy mi az, amely kedvezőtlenül hat 

esetleg a rendezvények sikerességére. Ezt utólagosan is meg lehet tenni, tehát úgy gondolja, 

hogy a parkolással kapcsolatos városi döntéseket nagyban segítené, ha esetleg egy ilyen 

beszámolóban valamilyen szakmai észrevételek is lennének.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Berczelly Attila elnök úrnak.  

 

B e r c z e l l y  Attila, a Tata és Környéke Turisztikai Egyesület elnöke elmondja, 

valóban azt érzi ezekből a szavakból, hogy a turizmus hatásai azok a tatai hétköznapokban, de 

főleg a hétvégékben rendkívüli módon érezhetőek a tataiak számára. Az egy alaptétel, hogy 

egyrészt a turizmus érdekei nem nőhetnek túl a város érdekein, illetve, hogy ezt a szegmensét 

a városnak, ezt a stratégiát egy nagy egészben kell a „minden mindennel összefügg” elvében 

vizsgálni és ezeken a területeken később döntést hozni. Ezekben tudnak segítséget nyújtani. Az 

valószínű, hogy sok anomáliát a kiránduló turizmus okoz Tatán.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, van-e kifogás, hogy egyben szavazzanak a 2 

határozati javaslatról.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztés I. – II. határozati javaslatait a 

jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-107/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatokat hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

213/2024. (VI.26.) határozata 

a Tata és Környéke Turisztikai Egyesület 2023. évi szakmai és pénzügyi beszámolójáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Tata és Környéke Turisztikai 

Egyesület 2023. évi szakmai és pénzügyi beszámolóját. 

 

Határidő: értesítésre 2024.06.30. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

214/2024. (VI.26.) határozata 

a Tata és Környéke Turisztikai Egyesület 2024. évi szakmai és pénzügyi tervéről 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete jóváhagyja a Tata és Környéke Turisztikai 

Egyesület 2024. évi szakmai és pénzügyi tervét. 
 

Határidő: értesítésre 2024.06.30. 

Felelős: Michl József polgármester 

 
 

M i c h l  József polgármester megköszöni, és további jó munkát kívánnak az egyesületnek és 

TDM szervezetnek is.  

 

 

 

2. N A P I R E N D 

Zöld Busz Program   

Előterjesztő:  Michl József polgármester  

Előadó:  Mürkl Levente Környezetvédelmi és Városüzemeltetési Irodavezető 

 Tene Gáborné városüzemeltetési ügyintéző 

 

A napirend tárgyalásán meghívottként jelen van: 

Szegedi Zsolt, a Volánbusz Zrt. képviselője, 

Stockbauer Borbála közszolgáltatási szakértő. 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönti Szegedi 

Zsoltot, a Volánbusz Zrt. képviselőjét. A napirendet korábban megbeszélte a Pénzügyi, 

Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság és a tegnapi napon még létrejött egy olyan 

szakmai, egyeztető megbeszélés, amelyen további kérdéseket tisztáztak a cég képviselőivel. Ma 

reggel a rendkívüli Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési bizottsági ülésen került 

megtárgyalásra, így talán most már nyugodt szívvel tudnak döntést hozni. A tegnapi egyeztető 

megbeszélésre a megválasztott két egyesület képviselőit is meghívták, megköszöni, hogy ők is 

el tudtak jönni és elmondták ott is a véleményüket. Érdeklődik, van-e kérdés az előterjesztéshez. 

Megadja a szót dr. Varga András képviselő úrnak.  

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke érdeklődik, hogy a 

létesülő töltőállomáson csak a Volán buszai fognak-e tudni feltöltődni, tehát közfeladatot nem 

fog tudni ellátni ez a töltőrész.  

 

S z e g e d i  Zsolt, a Volánbusz Zrt. képviselője ismerteti, a töltőberendezéssel kapcsolatban 

elvárás, hogy valamilyen formában közösségi használatra is biztosítva legyen. Ennek a 

módszertana kidolgozás alatt van, de valamilyen formában igénybe lehet majd venni.  

 

M i c h l  József polgármester további kérdés hiányában felkéri a Pénzügyi, Környezetvédelmi 

és Városfejlesztési Bizottság elnökét, ismertesse, hogyan foglaltak állást a kérdésben. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a bizottsági munkát megelőzte egy 

munkacsoport ülés a múlt héten. A bizottság akkor még I. olvasatban tárgyalta és több 

kiegészítést kért, ezek megtörténtek és már a tegnapi munkacsoport ülésen megismerésre 

kerültek, illetve a képviselő- testület is már megkapta ezeket a kiegészítéseket. A bizottság 

jelenlevő 6 tagja a 2024.06.19-ei és a mai rendkívüli ülésen is egyhangú 6 igennel szavazattal 

elfogadásra javasolja a Zöld Busz Program pályázatot.   
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M i c h l  József polgármester érdeklődik, van-e hozzászólás az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Megadja a szót Rigó Balázs alpolgármester úrnak  

 

R i g ó  Balázs alpolgármester megköszöni mindenkinek a munkáját, amely ennek az 

anyagnak az előkészítéséhez szükséges volt, hiszen így már a lehető legteljesebb körű 

számításokkal és megfelelő információkkal vannak ellátva. Nagyon szeretné kiemelni ennek az 

előnyeit, amelyek talán a tárgyalások során egy kicsit elsikkadtak. Arról van szó, hogy a 

jelenleg 6 + 1 gépjárműből, autóbuszból álló flottát tulajdonképpen teljes egészében le tudja 

cserélni az önkormányzat teljesen új járművekre, amelyek elektromos meghajtású buszok. Ezen 

felül további előnyük az utazóközönség szempontjából, hogy ezek teljes mértékben egy 

korszerű, klimatizált eszközök, amelyek különösen a nyári időszakban jelentős előnnyel 

bírhatnak. Ezen felül alkalmasak arra - ahogy megtudták a tegnapi tárgyalás során -, hogy 

utasszámlálást is végezzenek, tehát ezt a tevékenységet is folyamatosan tudják az önkormányzat 

számára biztosítani és rendelkezésre bocsátani az adatokat, amelyek lehetővé teszik majd, hogy 

a későbbiekben is döntések szülessenek a helyi tömegközlekedés kapcsán. Nagyon fontos, 

amely a tegnapi megbeszélésen is szóba került, hogy a bennük lévő berendezések, műszaki 

tartalom már azt is lehetővé teszi, hogy az élő idejű utazáskövetés megvalósuljon ezeknek a 

buszoknak az esetében, tehát nem pusztán statikusan a menetrendhez igazítva lehet majd az 

érkezésüket nyomon követni, hanem akár applikáción, akár más eszközön és az is felmerült, 

hogy milyen módon lehet a buszmegállókban erre lehetőséget biztosítani, de ez majd a jövő 

zenéje. Olyan audiovizuális utastájékoztató rendszerrel vannak ellátva, amelyek akár a gyengén 

hallóknak is lehetőséget adnak, biztosítanak arra, hogy folyamatosan nyomon tudják követni az 

utazási információkat és mindemellett teljesen akadálymentesek ezek a buszjáratok, tehát a 

kerekesszékkel közlekedőket is ki tudják szolgálni, akik a városban a tömegközlekedést 

választják. Úgy gondolja, az, hogy 1,3 Mrd Ft  értékben itt a városban megvalósulhat ez a 

beruházás mindenféleképpen egy pozitívum, ha elkezdődik ennek a programnak a végrehajtása, 

hiszen ahogy próbálta kidomborítani elsősorban az utazóközönség számára komoly előnyöket 

fog biztosítani ezeknek a teljesen új buszoknak az üzembehelyezése és nyilvánvalóan a 

későbbiekben mivel egy új technológiáról van szó, újonnan gyártott járművekről, így ki fog 

derülni az üzemeltetés során, hogy akár költség, akár karbantartás vagy más szempontból 

milyen előnyökkel bírhatnak még ezek a járművek a jelenlegi dízelüzemű autóbuszokhoz 

viszonyítva.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak.  

 

G e r é b i  Ákos képviselő kéri, hogy engedjék meg, hogy a nézők kedvéért egy kicsit 

részletesebben szóljon arról, hogy mi ennek a tartalma. Tata városában a Volánbusz Zrt. látja 

el a közszolgáltatást 7 autóbusszal. Ezek az autóbuszok, - bár a flotta a közelmúltban frissítésre 

került - 12,5 évesek, nagyjából 700.000 km futásteljesítménnyel. Összességében egy - egy 

gazdasági évben, mert a helyi közlekedésben 350.000 km-t futnak az autóbuszok, tehát 

autóbuszonként 50.000 - 52.000 km-t jelent, így könnyen belátható, hogy szükséges a 

közeljövőben ezeknek a gépkocsiknak, autóbuszoknak a cseréje. A Volánbusz Zrt. a Mobilitás 

Kft-vel együtt a Zöld Busz Program folytatásában lehetőséget kap, illetőleg élni kíván a 

lehetőséggel, hogy egyedi támogatási kérelmet nyújtson be, amely 100 buszt érint. Szerencsére 

Tatán 6 elektromos autóbuszról, illetve egy a flottában maradó hagyományos gázolajüzemű 

autóbuszról van szó. Nyilván a pályázathoz szükséges és ez a döntés mai tárgya, egy olyan 

támogatási nyilatkozat megadása, amely erősíti ennek a pályázatnak a sikerét. Tata városa 

elkötelezett részben a tömegközlekedés, a közösségi közlekedés fejlesztése, megtartása 

érdekében és nem utolsósorban a karbonizáció, a környezetvédelem ezen összefüggéseivel. 

Innentől kezdve különösebben nem okozott volna problémát ennek a támogató nyilatkozatnak 
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a kiadása. Azért kellett több körben a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési 

Bizottságnak, illetőleg a munkacsoportnak tárgyalni, mert azok a háttéranyagok, amelyeket 

kaptak a Volánbusz Zrt-től, azok az egész pályázatra vonatkoztak, de ennek egy 15 éves kifutási 

ideje van 3 éves fenntartási kötelezettség mellett. Abból a szempontból volt érdekes, tekintettel 

arra, hogy az önkormányzatnak 2 év múlva lejár a közszolgáltatási szerződése, hogy 

megvizsgálják, hogy ennek a programnak a sikere esetén, ha ezek a buszok idekerülnek, milyen 

anyagi vonzata van, illetőleg ha a képviselő-testület a későbbiek során úgy dönt, hogy nem 

hosszabbítja meg a Volánbusz Zrt-vel a közszolgáltatási szerződést, akkor milyen anyagi 

következményei vannak.  A Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési a bizottsági ülésen 

2 alkalommal is részt vett Baranyai Gergely úr, aki a Volánbusz Zrt. helyi közlekedéssel 

foglalkozó vezetője, és megnyugtatta, hogy abban az esetben nincs anyagi következménye az 

önkormányzat számára, ha úgy döntene a képviselő-testület, hogy mással kívánja ezt a 

közszolgáltatást megoldani. Ez volt az egyik sarkalatos kérdés. A másik sarkalatos kérdés, hogy 

milyen költséghatás van a jelenlegi diesel üzemű autóbuszok és az elektromos buszok között. 

A saját számításai szerint, a Volán 11 M Ft körüli nagyságrendet jelzett az anyagában, de 

gyakorlatilag ha a tavalyi évhez hasonlítják a futásteljesítményeket, akkor ez nem éri el a 11 M 

Ft-ot, tehát ilyen értelemben ez gyakorlatilag azt jelenti, hogy nagyjából a költségek hasonló 

szinten alakulnak, viszont amelyről Rigó Balázs alpolgármester úr is beszélt, hogy a 

szolgáltatás színvonalát tekintve ezek az új, korszerű járművek sokkal nagyobb 

komfortfokozattal rendelkeznek, mint a jelenleg üzemben lévő járműveik. Ez alapján azt 

gondolja, hogy a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság és a munkacsoport 

is jó szívvel javasolhatja azt, hogy úgy döntsön a képviselő-testület, hogy felhatalmazza a 

Polgármester urat arra, hogy a támogatói nyilatkozatot aláírja. A támogatói nyilatkozat kapcsán 

mindazokat a részletkérdéseket, amelyek felvetődtek sikerült tisztázni, így tulajdonképpen 

közös nevezőre jutottak a céggel együtt. Javasolja a képviselő-testületnek, hogy fogadja el a 

határozati javaslatot.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Horváthy Lóránt képviselő úrnak.  

 

H o r v á t h y  Lóránt képviselő elmondja, az, hogy ez a lehetőség itt megteremtődött 

számukra úgy gondolja, hogy a Vértes Volánnal, a Volánbusszal tartott több évtizedes 

eredményes együttműködésnek is a része, hiszen egy olyan lehetőséget kap most Tata városa 

ezzel a pályázattal, amelyben 100%-os támogatottsággal bír a 6 darab autóbusz beszerzése, 

amely 90 M Ft-os darabárat jelent az előterjesztés alapján. Véleménye szerint, visszagondolva 

a 10 évvel ezelőtti időszakra, a most lecserélendő gépjárművek beszerzésére vonatkozó 

egyeztetéseikre, ott igen komolyan, évente kellett a beszerzési költségekhez hozzájárulniuk 

pluszban még a működtetési költségeken túl. Most az ilyen jellegű költségviselése a városnak 

el fog maradni. Valószínűsíthető, hogy az elektromos működtetés valamivel olcsóbbá tud válni, 

mint a mostani dízel üzemeltetés és ha ezzel a lehetőséggel most nem élnek, amikor kapnak  

ajándékba 100%-os támogatást, akkor lenne lehetőség dízel járművek beszerzésére, aminél 

viszont nincs támogatás, tehát ott a beszerzési árhoz is hozzá kellene járulniuk. Ha 

dízelüzeműek lennének a következő időszak autóbuszai, akkor annak az üzemeltetési költségei, 

üzemanyag ára, nagy valószínűséggel még jobban kitett a környezetük gazdasági változásira, 

tehát még több költséget jelentene a városnak. Nagyon sok kétely és bizonytalanság merült fel 

jogosan a képviselő-testület, a városvezetés részéről, de ennek az a fő lényege, hogy nem kell 

most a beruházási költségekhez hozzájárulniuk, de oda kell figyelni, természetesen a 

működtetésre. Ennek az üzenete az, hogy van egy váltás - de nemcsak a helyi közösségi 

közlekedésben, hanem a világ közlekedésében, a motorizációban - az elektromos hajtás, esetleg 

más hajtás felé. Most ebben élen tudnak járni, ezt meg fogják próbálni. Biztos, hogy 

környezetkímélőbb lesz ez nyilvánvaló. Az hogy a költségek hogyan alakulnak, a reményeik 
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szerint kevesebb lesz, mint a dízelüzeműek tekintetében, de elindultak egy olyan úton, amely 

előremutató és a környezetet kíméli, a helyi használóknak pedig még nagyobb 

komfortfokozatot, szolgáltatást fognak tudni nyújtani.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Boglári Zoltán képviselő, elnök úrnak. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, mind a munkacsoport, mind a bizottsági üléseken 2 részre lehetett bontani a 

főbb kérdéscsoportokat, az egyik, magát a finanszírozási oldalt érintő kérdések, a másik a 

technológia. Ez utóbbinál szeretné azt kiemelni, illetve a reményét kifejezni, mert látják, hogy 

Győrben és Tatabányán egész jó tapasztalatok vannak már ezekkel a buszokkal kapcsolatban. 

Az akkumulátor képezi tulajdonképpen a lelkét ezeknek a buszoknak, és ezek az ún. első 

generációs akkumulátorok, amelyek benne vannak ezekben a buszokban, viszont az újakba már 

nyilván egy még korszerűbb technológia kerül. Meglátják, hogy majd a gyakorlatban, mert a 

töltésnél elég nagy áramigényt kell biztosítani, hogy feltöltődjön, tehát majd az üzemszerű 

működésnél kiderül, hogyan működnek ezek az akkumulátorok. Abban is bízik, hogy majd a 

technológia folyamatosan fejlődni fog és még jobb hatásfokkal fognak menni ezek az 

akkumulátorok. Remélik, hogy tényleg csak 7 év múlva kell majd az első cserékre sort keríteni. 

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Rigó Balázs alpolgármester úrnak  

 

R i g ó  Balázs alpolgármester elmondja, szeretné kiegészíteni az eddig elmondottakat, bár 

ezek a most általa kifejtendő gondolatok nem magához a Zöld Busz Programhoz, hanem 

általánosságban a tatai tömegközlekedéshez kapcsolódnak, hiszen a munkacsoportülésén nem 

csak erről a konkrét programról volt szó, hanem arról is, hogy jelenleg milyen tendenciákat 

látnak a buszközlekedésben. Ennek az előzménye az év elejével bevezetett új tarifarendszer 

volt a helyi buszközlekedésben. Azt ígérték, ahogy az elmúlt év folyamán, úgy az idén is 

megismételik az utasszámlálásokat, amelyekből igyekeznek valamiféle következtetéseket 

megfogalmazni arra vonatkozóan, hogy mennyiben váltották be a reményeket a 

tarifarendszerben végrehajtott módosítások. Az első ilyen utasszámlálás 2024. április 11-én volt 

és ebből egyértelműen azonosíthatók már most is, még ha nagyságrendileg talán nem is olyan 

nagyobb ezek a változások, de mindenféleképpen pozitív irányba mutatnak, hiszen az utasok 

teljes számában is növekedés tapasztalható, ezzel párhuzamosan a korábban tavaly júniusban 

mért 11%-os kihasználatlansági érték 6 – 6,5 %-ra csökkent. A kihasználatlanság alatt azt értik, 

hogy 0 - 2 fő utazik egy buszon. Az is látszik, hogy a város külső területeire, a Mocsai úti 

városrészbe és a Tesco áruházat érintő járatokon is a felszálló vagy leszálló utas nélkül utazó 

buszoknak a száma is lecsökkent körülbelül a felére vagy akár még nagyobb mértékben. Az is 

látható, hogy a remeteségben is megszűnt azoknak a járatoknak a száma, gyakorlatilag 0-ra 

redukálódott, ahol nem volt fel vagy leszálló utas. Ezek az irányok egyértelműen pozitívak. 

Megköszöni a Volánbusz Zrt-nek, hogy a jelzése alapján lépést tettek annak érdekében, hogy 

az elektronikusan megvásárolható mobiljegyek tekintetében megszüntessenek egy anomáliát, 

történetesen azt, hogy a napijegy az az adott napon 0 és 24 óra között érvényes. Ez a 

korábbiakban nem teljesen volt így, de most már látja a változást, tehát jelenleg már beállt ez a 

rendszer és szabályszerűen működik.   

 

M i c h l  József polgármester megköszöni a hozzászólásokat, illetve, hogy több alkalommal 

a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság, illetve a külön erre a célra 

létrehozott szakmai megbeszélő közösség is tárgyalta a témát. Ritkán van ilyen lehetőségük, 

hogy egy ekkora plusz vagyon segítse a helyi tömegközlekedést. Megköszöni a Volánbusz Zrt-

nek, hogy Tatára is gondoltak akkor, amikor a pályázatot beadták, mert tudja jól, hogy van több 
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város, amelyik örömmel vette volna, ha ők is bekerülnek ebbe a körbe. Jó dolog, hogy most így 

az elején benne vannak, amely viszont azt jelenti, hogy egy kicsit kísérleti alanyok is, mert sok 

minden kérdőjel van még előttük, de reméli, hogy ezekre úgy kapnak választ, hogy mind a 

ketten megnyugszanak a Volánbusz Zrt. és az Önkormányzat is, hogy jó döntést hoztak akkor, 

amikor elindulhatott ez a program.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Zöld Busz programról szóló határozati javaslat 

„A” variációját a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-108/2024. számú előterjesztés szerinti 

tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

215/2024. (VI.26.) határozata 

a Zöld Busz programról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 
 

Támogatja a  VOLÁNBUSZ Zrt. támogatási kérelmének benyújtását a Zöld Busz 

programban való részvételhez és mint a közszolgáltatás megrendelője a 2. számú 

mellékletben található tartalmú nyilatkozatban foglaltakat elfogadja. A nyilatkozat 

aláírására a polgármestert felhatalmazza. 

 

Határidő:   2024. június 30. értesítésre 

Felelős:     Michl József polgármester                                                                              

 
 

M i c h l  József polgármester elmondja, ezzel a nyilatkozattal hozzájárulnak, hogy az 

elektromos autóbuszok Tatára kerüljenek és itt működjenek. Nagyon jó munkát kívánnak. 

Várják a mielőbbi visszajelzést, hogy mikorra várható, hogy már új buszon utazhatnak. 

 

 

 

3. N A P I R E N D 
 

A Tata, Ipari park bővüléséhez egyes ingatlanok belterületbe vonásáról 

Előterjesztő:   Michl József polgármester 

Előadó:   dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

Meghívott:   Fekete Gyula és Filipsz Attila, a Barina Kft. ügyvezetői 

 

A napirend tárgyalásán jelen van: 

Fekete Gyula, a Barina Kft. ügyvezetője 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Köszönti Fekete Gyulát, a Barina 

Kft. ügyvezetőjét.  A napirend arról szól, hogy az 1800 főt foglalkoztató, jelenleg már 53 céget 

elhelyező Ipari Parkot hogyan tudják továbbfejleszteni. Ha körbenéznek a városban, akkor azt 

tapasztalhatják, hogy nincsen a város közigazgatási területén belül lévő olyan területük, amelyet 

jó szívvel tudnának egyrészt az ipari fejlesztéshez felajánlani, másrészt olyan sincs, amelynek 

a közlekedési viszonyai olyanok, hogy a lehető legkevesebbet zavarja a város életét. Így vannak 

a Déli Ipari Parkukkal pozitív értelemben, mert mind közlekedési szempontból, mind az 
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infrastruktúra és egyéb adottságait figyelembe véve a lehető legjobb helyzet az, amelyet a Déli 

Ipari Parkuk adhat. Az, hogy ez alatt a közel 20 év alatt ekkorára nőtt az Ipari Parkuk, ezért 

hálásak és köszönettel tartoznak a fejlesztőknek, illetve a város korábbi képviselő-testületének, 

amely ezeket a döntéseket meghozta. Most az a feladatuk, hogy a bővítéshez ezt a 3 területet a 

0260/4, 0260/5, 0260/6 helyrajzi számú ingatlanok esetében a belterületbe vonásról döntést 

hozzanak. Ebben az esetben van lehetősége a Barina Kft-nek ezeket az új területeket is az Ipari 

Park tényleges használatába bevonni. Arról adott tájékoztatást a cég vezetése, hogy az 

ingatlanok tulajdonosaival megállapodásra jutottak az ingatlan megvásárlása kapcsán, így 

nyílik meg a lehetőség arra, hogy ezeket az ingatlanokat belterületbe vonják. A belterületbe 

vonásra és az ezzel kapcsolatos földhivatali eljárás megindításáról viszont az önkormányzatnak 

kell döntenie, ezért került ide ez a téma és ezért kell ma erről tárgyalniuk, illetve döntést 

hozniuk. Érdeklődik, Fekete Gyula úr szeretné-e kiegészíteni az anyagot.   

 

F e k e t e  Gyula, a Barina Kft. ügyvezetője ismereti, a tatai Ipari Park fejlesztése, ahogy 

Polgármester úr is említette egy fiatal, rövid időre, nagyjából 18 évre tevődik. Ez alatt 1800 

embernek tudtak létrehozni munkát. Kiegészíti egy adattal az előbb elhangzottakat, hogy 120 

Mrd Ft-os befektetést hozott létre itt a tatai Ipari Parkban. Ennek megfelelően csak saccolni 

tudják, hogy rendkívül jelentős, tehát közel egyharmadát a város adóbevételének a tatai Ipari 

Park tudja prezentálni. Mára eljutottak odáig, hogy maga az ipari terület a következő 

érdeklődőknek megtelt, tehát mindenképpen indokolt a bővítése ezzel a 10 hektáros területtel, 

amely közvetlenül kapcsolódik az Ipari Park jelenlegi területéhez. A tulajdonosokkal 

megállapodtak, ezért szeretnék ezt bevonni az Ipari Parkba és a továbbiakban fejlesztési 

területként felhasználni.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, hogy van-e kérdés az előterjesztéshez. Megadja a 

szót Gerébi Ákos képviselő úrnak.  

 

G e r é b i  Ákos képviselő elmondja, nyilván része a fejlesztésnek, az az előre gondolkozás, 

amely jellemző volt a Kft. munkájára. Érdeklődik, hogy körvonalazódik-e olyan típusú 

beruházás a jelenlegi ismereteik szerint, amely indokolja ennek a területnek a belterületbe 

vonását, illetően az Ipari Parkhoz való csatolását. Látható-e, hogy milyen fejlesztések 

várhatóak.   

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Ügyvezető úrnak.  

 

F e k e t e  Gyula, a Barina Kft. ügyvezetője elmondja, a tatai Ipari Parkkal kapcsolatosan 

folyamatosan kisebb-nagyobb vállalkozások érdeklődtek. Most egy 7 hektáros befektetővel a 

múlt héten kötöttek előszerződést, amely egy élelmiszeripari beruházás lenne. Az év végéig van 

lehetőségük lehívni magát az opciójukat és a reményeik szerint az év végén meg is indulna ez 

a beruházás. Ezzel a 7 hektárral kimerült az Ipari Parknak a kapacitása, tehát ezért fontos ez a 

bővítés. Ezen túl még több megkeresésük is van, akikkel folyamatosan tárgyalnak, ezek között 

vannak hazai, illetve külföldi befektetések, tehát a biotechnológiai cégektől kezdve a gépészeti 

cégig. Különböző cégek vannak, akiknek szeretnének majd területet kínálni az új fejlesztésből.  

 

M i c h l  József polgármester további kérdés hiányában felkéri a Pénzügyi, Környezetvédelmi 

és Városfejlesztési Bizottság elnökét, ismertesse, hogyan foglaltak állást a kérdésben. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, a bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangú 6 igen 

szavazattal elfogadásra javasolja az egyes ingatlanok belterületbe vonását.  
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M i c h l  József polgármester érdeklődik, van-e hozzászólás az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Megadja a szót Horváthy Lóránt képviselő úrnak. 

 

H o r v á t h y  Lóránt képviselő elmondja, ha a város gazdálkodását tekintik, akkor 

megállapíthatják, hogy évek óta az látható, hogy az ipari parki vállalkozások stabilan 

működnek, nincs visszaesés a cégek működésében, amelyet jól mutat az Ipari Parkból 

megnyert, a város bevételét képező iparűzési adó, sőt azt tapasztalható, hogy annak mértéke 

évről-évre folyamatosan növekszik, tehát azt, hogy az Ipari Parkot fejleszteni kívánják és ezzel 

a terület bevonással ezt elősegítik, saját magukat és segítik azzal, hogy nagyobb lehetőséget 

teremtenek az önkormányzati adóbevételek növelésére. Ez egy nagyon jó irány. Szeretné 

továbbra is kiemelni, amelyet már korábban is többször említett, hogy nagyon figyelemre 

méltónak ítéli azt, hogy a tatai vállalkozások ilyen jól működnek és nemcsak az Ipari Parkban, 

hanem a város egyéb területén is. Jók az adottságai a vállalkozásoknak és eredményesen 

működnek.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Horváth László képviselő úrnak. 

 

H o r v á t h  László képviselő érdeklődik, hogy a feltüntetett másik 3 helyrajzi szám már át 

van-e minősítve, tehát a 0260/3, 0260/7 és a 0260/9.  

 

M i c h l  József polgármester elmondja, a többi nincsen, most ezt a 3-at vonják belterületbe, 

a többire a későbbiekben kerül sor, amennyiben a tulajdonosok meg tudnak egyezni, vállalják 

terheit. Most közel 10 hektárral bővül az Ipari Parkuk, ez megint egy lélegzetvételhez juttatja 

az önkormányzatot, abban az esetben, ha jön olyan befektető igény, amelyik szeretne Tatán 

letelepedni.   
 

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tata, Ipari park bővüléséhez egyes 

ingatlanok belterületbe vonásáról szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező 

I/9-113/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja, 8 igen és 2 nem szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 
Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

216/2024. (VI.26.) határozata 

a Tata, Ipari park bővüléséhez egyes ingatlanok belterületbe vonásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 

1. kezdeményezi: 

 - a tatai 0260/4 hrsz.-ú, 5 ha 6473 m2 térmértékű, 

 - a tatai 0260/5 hrsz.-ú, 2 ha 6884 m2 térmértékű, 

- a tatai 0260/6 hrsz.-ú, 1 ha 7407 m2 térmértékű, 

ingatlanok belterületbe vonását a Barina Ingatlanforgalmazó és Fejlesztő Korlátolt   

Felelősségű Társaság (székhely: 2890 Tata, Barina utca 9.) költségviselése mellett. A 

belterületbe vonásra gazdasági terület, az Ipari park bővítése érdekében kerül sor,  

2. felhatalmazza a polgármestert a belterületbe vonással kapcsolatos eljárás lefolytatására. 

3. elfogadja a I/9 - 113/2024. előterjesztés 4. számú mellékletét, a Barina Kft.-vel kötendő 

megállapodást és felhatalmazza a polgármestert a megállapodás aláírására.  
 

Határidő:  értesítésre: 2024. július 15.  

Felelős:      Michl József polgármester 
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M i c h l  József polgármester jó munkát kívánnak a további adminisztrációhoz és utána pedig 

a befektető találásához.  

 

 

 

4. N A P I R E N D 

A Szomód Ferencmajor mellett található, a 0193/1 hrsz.-ú, a 0194/3 hrsz.-ú és a 0197/3 hrsz.-

ú ingatlanok jövőbeni hasznosítása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, ezeknek az 

ingatlanoknak a haszonbérleti szerződése lejár, ezért új szerződés megkötésére tesz javaslatot, 

hogy továbbra is haszonbérbe adják ezeket a területeiket. Ezek az ominózus területek, amelyek 

közel 40 hektárosak, nem túl erős földek, amelyet korábban a Jávorka Mezőgazdasági 

Szakközépiskola használatából visszavettek. Érdeklődik, hogy van-e kérdés az előterjesztéshez. 

Megadja a szót Lengyel Zsolt képviselő úrnak.   

 

L e n g y e l  Zsolt képviselő elmondja, a 3-ból egyet pályáztatni fognak. Érdeklődik, hogy a 

másik kettőt mért nem próbálják meg pályázat útján hasznosítani.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót dr. Bakos Zsolt irodavezető úrnak. 

 

dr. B a k o s  Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető ismerteti, a 

jogszabályok meghatározzák, hogy mely érték felett kötelező a pályáztatás.  A 2 másik ingatlan 

esetén ezt nem éri el a 2 területnek az értéke, tehát lehetőség van arra, hogy pályáztatás nélkül, 

de a képviselő-testület döntsön a bérbeadásról. Ettől függetlenül lehetősége van a képviselő-

testületnek ezen ingatlanok esetén is kiírni egy pályázatot, de ahogy Polgármester is említette, 

ezek nem a legjobb minőségű földterületek, tehát fennállhat az a veszély, hogy aki most beadta 

a kérelmét, az nem nyújtja be a pályázatát és a 2 terület ottmarad az önkormányzatnak 

hasznosíthatatlanul.  

 

M i c h l  József polgármester hozzáteszi, Mátyás István bérlővel egy abszolút korrekt, 

tisztességes együttműködés alakult ki így az évek során. Ő az állattartásához használja fel 

ezeket a réteket. Úgy gondolja, hogy az ő vállalkozását, ilyen formában, ezzel a lehetőséggel 

„támogatják”, de inkább arról van szó, hogy az a hely, az a terület, amelyet ilyen formában 

tudnak hasznosítani - legelőről van szó főleg - azt egy tatai, helyi vállalkozónak tudják bérbe 

adni. Ha ragaszkodik hozzá a képviselő-testület semmi akadálya, hogy meghirdessék ezekkel a 

nehézségekkel, amelyet Irodavezető úr elmondott. Megadja a szót dr. Bakos Zsolt irodavezető 

úrnak. 

 

dr. B a k o s  Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető elmondja, láthatják 

az ingatlan megnevezésénél a szántó részt is, de ugyanakkor ez az egész terület legelőként 

hasznosult. Ezek olyan Natura 2000-es területek, amelyek esetén nem engedik a gyepfeltörést 

a jogszabályok. Ezen 2 ingatlan, amelyeknél most nem írnak ki pályázatot, csak is kizárólag 

legelőként hasznosítható, tehát a szántóföldi művelésre ebből kifolyólag nem alkalmazható a 

jogszabályi előírás miatt. Ez is korlátozza a 2 ingatlan hasznosítását.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési 

Bizottságban milyen javaslat született arra vonatkozóan, hogy meddig és mennyiért adják 



17 
 

bérbe. További kérdés hiányában felkéri a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési 

Bizottság elnökét, ismertesse, hogyan foglaltak állást a kérdésben. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, a bizottság jelenlévő 6 tagja az I. és II. határozati 

javaslatnál 3 éves időtartammal 41.000 Ft/ha/év + ÁFA haszonbérleti díjat javasolnak, a III. 

határozati javaslatnál, amely pályázati kiírásra kerül 3 éves időtartammal  és 45.000 Ft/ha/év + 

ÁFA haszonbérleti díjjal egyhangú 6 igen szavazattal elfogadásra javasolja a döntések 

meghozatalát. 

 

M i c h l  József polgármester elmondja, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési 

Bizottság javaslatát teszi tárgyalási alapként és kéri, hogy a határozati javaslatba fogalmazzák 

bele. Érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. Kéri, szavazzanak egyben a 

három határozati javaslatról.  

 

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztés I. – III. határozati 

javaslatait a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-105/2024. számú előterjesztés szerinti 

tartalommal, az elhangzott kiegészítéssel, a kivetítőn látható módon,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatokat hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

217/2024. (VI.26.) határozata 

a Szomód, Ferencmajor mellett található 0193/1 hrsz.-ú ingatlan jövőbeni 

hasznosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 
 

1. haszonbérbe adja az önkormányzat tulajdonában álló szomódi 0193/1 hrsz.-ú, 6 ha 5.619 

m2 térmértékű, legelő, szántó, árok megnevezésű ingatlant Mátyás István részére, 2024. 

július 01. napjától – 2027. június 30. napjáig, 41.000 Ft/ha/év + ÁFA haszonbérleti díj 

ellenében,  

2. felhatalmazza a polgármestert a I/9-105/2024. számú előterjesztés 1. számú mellékletét 

képező haszonbérleti szerződés aláírására. 
 

Határidő:  értesítésre és 2. pont esetén: 2024. június 30. 

Felelős: Michl József polgármester 

                    dr. Horváth József jegyző 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

218/2024. (VI.26.) határozata 

a Szomód, Ferencmajor mellett található 0194/3 hrsz.-ú ingatlan jövőbeni 

hasznosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 
 

1. haszonbérbe adja az önkormányzat tulajdonában álló szomódi 0194/3 hrsz.-ú, 9 ha 9.768 

m2 térmértékű, szántó, rét, kivett saját használatú út megnevezésű ingatlant Mátyás István 

részére, 2024. július 01. napjától – 2027. június 30. napjáig, 41.000 Ft/ha/év + ÁFA 
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haszonbérleti díj ellenében,  

2. felhatalmazza a polgármestert a I/9-105/2024. számú előterjesztés 2. számú mellékletét 

képező haszonbérleti szerződés aláírására. 
 

Határidő: értesítésre és 2. pont esetén: 2024. június 30. 

Felelős:  Michl József polgármester 

               dr. Horváth József jegyző 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

219/2024. (VI.26.) határozata 

a Szomód, Ferencmajor mellett található 0197/3 hrsz.-ú ingatlan jövőbeni 

hasznosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 
 

1. elfogadja az önkormányzat tulajdonában álló szomódi 0197/3 hrsz.-ú 24 ha 2.679 m2 

térmértékű, szántó ingatlan haszonbérletére vonatkozó pályázati kiírást, a I/9-105/2024. 

számú előterjesztés 3. számú melléklete szerinti tartalommal, azzal, hogy a terület 

haszonbérleti díja: 45.000 Ft/ha/év + ÁFA, illetve a haszonbérlet időtartama 3 év.  

2. felhatalmazza a polgármestert a pályázati felhívás közzétételére. 
 

Határidő: 2. pont esetén: 2024. július 10. 

Felelős:  Michl József polgármester 

               dr. Horváth József jegyző 

 

 

 

5. N A P I R E N D 

Megállapodás megkötése a Magyar Közút Nonprofit Zrt.-vel  területrész rendezésére 

vonatkozóan 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, egy rövid 

közútszakasznak, egy 1091 m2 térmértékű ingatlannak - amely a természetben a Tata 

tóvároskerti vasúti átjáró utáni területrész – a sorsáról kell ilyen formában döntést hozniuk. 

Érdeklődik, hogy van-e kérdés az előterjesztéshez.  

 

Kérdés hiányában felkéri a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság elnökét, 

ismertesse, hogyan foglaltak állást a kérdésben. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, a bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangú 6 igen 

szavazattal elfogadásra javasolja a vagyonkezelésbe adást.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz.  
 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a területrész rendezése a Magyar Állam és 

Magyar Közút Nonprofit Zrt.-vel szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező 

I/9-106/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal,  
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mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

220/2024. (VI.26.) határozata 

területrész rendezése a Magyar Állam és Magyar Közút Nonprofit Zrt.-vel 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 

1. térítésmentesen a Magyar Állam tulajdonába és a Magyar Közút Nonprofit Zrt. 

vagyonkezelésébe adja a tatai 0420/7 hrsz.-ú ingatlanból kialakításra kerülő tatai 

0420/44 hrsz.-ú 875 m2 térmértékű ingatlant a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 108. § (2) és (4) bekezdései alapján, a közúti 

közlekedésről szóló 1988. évi I. törvény 8. § (1) bekezdés a) 3. pontjában meghatározott 

közfeladat, az országos közutak fenntartása, üzemeltetése céljából, azzal, hogy Tata 

Város Önkormányzata tulajdonában marad a tatai 0420/7 hrsz.-ú ingatlanból kialakított 

a tatai 0420/43 hrsz.-ú 45 m2 térmértékű és a tatai 0420/45 hrsz.-ú 171 m2 térmértékű 

ingatlan. 

2. felhatalmazza a polgármestert a megállapodás előkészítésére és megkötésére, továbbá a 

szükséges jognyilatkozatok megtételére. 

 

Határidő:  értesítésre: 2024. június 30. 

        megállapodás megkötésére: 2024. július 31. 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

 

6. N A P I R E N D 

A/    Beszámoló a Tatai Egészségügyi Alapellátó Intézmény tevékenységéről 

B/    Tájékoztató a tatai járóbeteg szakellátás helyzetéről  

Előterjesztő:  Michl József polgármester  

Előadó:              Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető  

Meghívottak:    Dr. Ernyei Zoltán, a Szent Borbála Kórház megbízott főigazgatója,  

  orvosigazgató, osztályvezető főorvos 

 

A napirend tárgyalásán meghívottként jelen van: 
Dr. Seprődi Bence, a Tatai Egészségügyi Alapellátó Intézmény igazgatója  

Barczai-Wágner Anikó, a Szent Borbála Kórház képviseletében 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönti a napirend 

tárgyalásánál Dr. Seprődi Bencét, a Tatai Egészségügyi Alapellátó Intézmény igazgatóját és 

Barczai-Wágner Anikót, a Szent Borbála Kórház képviseletében. Nagyon köszönik, hogy 

elfogadták a meghívást, illetve a megküldött adatokat, levelet, és az anyagot. Szokásukhoz 

híven itt van előttük most a 2023 évi tevékenységről szóló tájékoztatója a két intézménynek. 

Érdeklődik, szeretnék-e szóban kiegészíteni az előterjesztést.  

 

B a r c z a i - Wágner Anikó, a Szent Borbála Kórház képviseletében elmondja, úgy érzi, 

hogy a benyújtott anyag minden részletre kiterjedően kimerítő volt.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Dr. Seprődi Bence igazgató úrnak.  
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Dr. S e p r ő d i  Bence, a Tatai Egészségügyi Alapellátó Intézmény igazgatója elmondja, a 

beadott anyagnak volt egy melléklete, amelyet nem biztos, hogy kiküldtek, ezért szeretné 

jelezni, mert abban 3 olyan fontos téma volt, amelyet úgy érez, hogy lassan haladnak, ezért 

érdemes lenne talán itt is megemlíteni őket. Az egyik a felnőtt körzeteknek az átalakítása, ahol 

az egyik a hatékonysági szint alatt van, ezért a NEAK OKFŐ potenciálisan megszüntetheti. A 

másik a gyermekkörzetek átalakítása, amely egy ennél komplexebb probléma, mert azt 

valószínűleg kistérségi szinten kellene kezelni és értelmezni. A harmadik az alapellátásban lévő 

humánerőforrás pótlásáról szól, amelyet már korábban is érintettek és továbbra is úgy gondolja, 

hogy fontos lenne ezzel részletesen és komplexen foglalkozni.   

 

M i c h l  József polgármester elmondja, megkérdezte a kollégákat, hogy miért nem küldték 

ki a mellékletet. Azért, mert munkatervi javaslatként küldte be Doktor úr, így a munkatervi 

javaslatba befoglalták, tehát ezekről fog tárgyalni a képviselő-testület, amelyet részletesen elő 

kell készíteni, illetve tartalmilag is össze kell rakni ezeket az előterjesztéseket, amihez kéri 

Igazgató úr segítségét, illetve anyagát. Érdeklődik, hogy van-e kérdés az előterjesztéshez. 

Megadja a szót Horváthy Lóránt képviselő úrnak.  

 

H o r v á t h y  Lóránt képviselő elmondja, a felvetéséről már korábban is beszéltek. Tudja és 

érzékeli, hogy a járóbeteg-ellátásban más koncepciók fogalmazódnak meg a „közel - távolban”,  

tehát a következő időszakra. Kertváros tekintetében, ahol jellemzően nagyon sok nyugdíjas 

korú állampolgár él és idáig is utazni kellett a városközpont, az Ady Endre úti rendelőintézetig. 

Érdeklődik, hogy van-e lehetőség arra, hogy járóbeteg-ellátás legyen Kertvárosban. Van 

létesítmény is, amely erre alkalmas lenne. Kérdése, hogy ez a gondolat megfogalmazható-e 

vagy sem, mert ez szolgálná a helyben élő polgárok érdekeit és nem az, hogy buszozni kelljen 

a város távolabbi részébe, amely gyalogosan nehezen érhető el, mert a távolság miatt nem 

várható el, hogy egy 70 év feletti ember begyalogol és haza is gyalogoljon adott esetben.   

 

M i c h l  József polgármester elmondja, maga válaszol erre a kérdésre. Beszélgettek már erről 

valóban sokszor, a legutóbb akkor is felmerült ez a kérdés, amikor a pályázatot benyújtották és 

elnyerték arra vonatkozóan, hogy a mostani régi rendelőből az ott lévő háziorvosokat 

kiköltöztessék. Az a döntés született, itt a képviselő-testületben, hogy a Komáromi utca 2. szám 

alatt hoznak létre 2 x 2 rendelővel egy új egészségügyi kis központot. Akkor arról beszéltek, 

hogy Tóvároson szintén tervezik, például felmerült ilyen értelemben a bíróság épülete is, hogy 

abban az épületben a Tóvárosiak számára lehetne megszervezni a háziorvosi ellátást. A 

szakellátás egy eldöntött dolog, az nem fog változni, az marad ott, ahol most van, hiszen az az 

épület a kórházé és ott van arra lehetőség, hogy ezt ellássa. Szakellátást nem is tudnak széjjel 

vinni a városban, mert az egy olyan tevékenység, amelyet nem lehet szétosztani, hogy a város 

minden pontján legyen valamilyen szakellátás, mert annak egységesen itt kell működnie. A 

legfontosabb kérdés, amelyet már sokszor átbeszéltek, hogy hol van az az orvos, aki szeretne 

Kertvárosban dolgozni. Sopow doktor úr, aki a kertvárosiak egy részét gondozta annak idején, 

Isten nyugosztalja, egy darabig Kertvárosban működtette a rendelőjét, aztán ő maga költözött 

beljebb a városba. Amikor elhunyt és szó volt az utódlásról, akkor a saját unokája szerette volna 

továbbvinni a praxist, de a családon belül nem tudtak ebben megegyezni. Az ifjú kolléga, akivel 

tárgyalt erről, ő sem tervezte, hogy vásárol vagy megszerez egy ingatlant Kertvárosban. Egy új 

helyzet van, ezt tudomásul kell venniük, hogy az az idő elmúlt, amikor a háziorvosok a saját 

maguk tulajdonában lévő ingatlanban szervezték meg a háziorvosi ellátást. A mai fiatal orvosok 

egyike sem kívánja ingatlanba tenni a pénzét, nem kíván saját ingatlant fenntartani, hanem az 

önkormányzattól elvárja, mert a törvény az önkormányzatot kötelezi arra, hogy megfelelő 

körülményű rendelőt kell biztosítaniuk. Nincs annak akadálya, hogy Kertvárosban építsen az 

önkormányzat egyszer majd egy rendelőt, de úgy gondolja, hogy az sokára tud megvalósulni, 
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miután egyrészt erre nincs újabb pályázati forrás, de ha egyszer lesz, akkor van értelme végig 

gondolni. Az, hogy egyenkénti rendelőt építsenek, annál az a szakmai kérdés is komoly fejtörést 

ad, hogy az egymás helyettesítése, hogyan oldható meg jobban, mert ha  Kertvárosban van egy 

háziorvosi rendelő és az a háziorvos megbetegszik vagy valamilyen nehézsége van, például 

szabadságra megy, amely jár neki, akkor a betegeknek ugyanúgy be kell menni a városba egy 

másik rendelőbe, hiszen helyettes orvost úgy találni, hogy az illető rendelőjébe rendeljen, olyan 

még nem volt. Mindenki a saját rendelőjében helyettesíti a másik háziorvost, így ezekben az 

esetekben is ez történik, ezért van értelme annak, hogy legalább kettesével biztosítsanak helyett 

a háziorvosaiknak, mert így az egymás helyettesítése, illetve az olcsóbb ellátás lehetősége nyílik 

meg azáltal, hogy az infrastruktúra kevesebb pénzbe kerül. Mindenképpen javasolja, hogy erről 

folyamatosan gondolkodjanak, beszélgessenek, várja a javaslatokat, ötleteket, mert van értelme 

ezen gondolkodni, csak nem ilyen egyszerű a kérdés. A kampányban sokszor elhangzott, hogy 

milyen módon lehetne megújítani vagy megváltoztatni a háziorvosi rendszert. Ezt a lehetőséget 

látja, mint az előttük lévő jelen állapotban finanszírozható megoldást. Egy kérdést szeretne 

feltenni mielőtt áttérnek a hozzászólásokra. Nem része az anyagnak és nem is témája, de 

mégiscsak ide kapcsolódik. Érdeklődik, hogy van-e már időpontja, hogy a rehabilitációs rész 

mikor költözik át Tatabányára. Itt a tatai Szent Erzsébet Kórház épületében van jelenleg még a 

szív- és érrendszeri, illetve a mozgásszervi rehabilitáció, aminek megépült az új helyszíne 

Tatabányán és a közeljövőben sor kerül a költözésre. Tervezik, hogy az épülettel közösen vagy 

a kórházzal, vagy egy más szolgáltatóval, más partnerrel együtt egy új szolgáltatást vezetnének 

be itt Tatán. Érdeklődik, Barczai-Wágner Anikótól, hogy hol tart ez a dolog.  

 

B a r c z a i - Wágner Anikó, a Szent Borbála Kórház képviseletében ismerteti, a 

mozgásszervi rehabilitációs osztály 20 ággyal, illetve a kardiológiai rehabilitációs osztály 40 

ággyal fog átköltözni a tatabányai telephelyükre az orvostechnológiai eszközök közbeszerzési 

eljárásának a sikeres megvalósulását követően, ez azt jelenti, hogy nagyjából szeptemberre és 

októberre tehető ennek a megvalósulása.  

 

M i c h l  József polgármester további kérdés nem lévén, felkéri a Humán és Ügyrendi 

Bizottság elnökét, ismertesse, hogyan foglaltak állást a kérdésben. 

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 9 tagja, egyhangú 9 igen szavazattal elfogadásra javasolja a beszámolót és a 

tájékoztatót a képviselő-testület számára.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. 

Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak.  

 

G e r é b i  Ákos képviselő elmondja, szóba került a járóbeteg és fekvőbeteg-szakellátás az 

anyag 2. felében. Történetileg annyit elmond, hogy 1996-ban alakították át a 4 alaposztályos 

tatai kórházat részben 60 ággyal, egy aktív belgyógyászati osztállyal és másik 60 ágyon 

kardiovaszkuláris szakkórházként működött. A későbbiek során változott meg úgy, hogy 

megjelent a mozgásszervi rehabilitáció is 20 ágyon. Polgármester úr is erre utalt és azt lehet 

látni a számokból, hogy valamelyest csökkent az ellátottak száma, akiket Tatán láttak el a 

rehabilitációban. Október után bekövetkezik ez a változás, mert korábban Kanász doktor úr, 

főigazgató, főorvos úr azt jelezte, hogy a Takarékpénztár épülete olyan műszaki állapotban van, 

amely egészségügyi ellátásra nem alkalmas. Nagyon komolyan elő kellene készíteni ennek a 

történetét. Sok vitája volt Polgármester úrral is, hogy milyen hasznosítás legyen. Úgy látja, 

hogy szükséges lenne ápolási ágyra is, hiszen a háziorvosok is azt jelezik, hogy az ápolási 

ágyakkal van probléma, ennek a keresztmetszetével, tehát érdemes lenne ezt úgy előkészíteni, 
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akár közösen is, hiszen egy határterület az ápolás a szociális ellátórendszer és az egészségügyi 

ellátórendszer között, hogy egy olyan megoldás születhessen, amely gyakorlatilag ezeket az 

igényeket kezelni tudja. Hogy ebben az egészségügyi kormányzatnak milyen álláspontja van, 

nem ismeri, de jó lenne, ha ezen a területen tudnának előremenni, sőt igazán, amelyet szintén a 

háziorvosok jeleznek, hogy egy egynapos belgyógyászati ellátásra is szükség lenne, hogy ne 

kelljen folyamatosan egy - egy infúzióért a tatabányai telephelyre átutazni, hanem helyben 

ezeket a problémákat kezelni lehessen. Seprődi doktor úr szólt, hogy lemaradt egy anyagrész a 

beszámolójából. Azt kérné, mert érdemes lenne végiggondolni azt a részét is, hogy jelentős 

változások történtek az elmúlt időszakban az egészségügyi ellátásban, ugyanis a mentőszolgálat 

vette át az ügyeletnek a dolgait. Nem túl hosszú idő telt el azóta, de talán a háziorvosokkal, 

illetve az Országos Mentőszolgálattal közösen érdemes lenne áttekinteni, mert körülbelül egy 

fél éves tapasztalatuk van az őszi időszakig, hogy hogyan alakult ennek az ellátásnak a 

színvonala, a működése, milyen problémák jelentkeznek, milyen olyan beavatkozásra lenne 

szükség, amelyet közösen a mentőszolgálattal kezelni tudnak.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Horváthy Lóránt képviselő úrnak.  

 

H o r v á t h y  Lóránt képviselő elmondja, visszatérve Polgármester úr szavaira az a helyzet, 

hogy legutóbb is említettem már, hogy a Gábor Áron utca sarkán most épül egy több lakásból 

álló társasház, melynek a földszinti részein vannak szabad területek és idáig azt kapta a 

kertvárosi polgároktól, hogy valamilyen szolgáltatást szeretnének ott, legyen az posta, 

élelmiszerbolt vagy esetleg rendelő. Örömmel vette volna, ha valami támpontot kap arra, hogy 

irreálisan magas áron lehet-e hozzájutni, vagy bérelhető, nem bérelhető. Ott a létesítmény, 

amelyet nem kell létrehozni, mert most épül meg és üresen fog állni, ennek a lehetőségét 

továbbra is javasolja megvizsgálni.   

 

M i c h l  József polgármester megjegyzi, a tulajdonos még nem kereste meg, hogy szeretné 

bérbe adni. Elmondja, élelmiszerboltot, postát az önkormányzat nem tud létrehozni és ugyanez 

vonatkozik a háziorvosi ellátásra is, ahogy mondta, de az, hogy ott béreljenek egy orvosi 

rendelőt, amelyet az önkormányzatnak kell belül kialakítani, ennek lehet realitása és érdemes 

ezt megvizsgálni, de a fő problémája, hogy szakmai szempontból mi a legjobb megoldás az 

orvos számára. Velük kell beszélgetni erről, mert ráadásul az a helyzet, hogy a háziorvosi ellátás 

során a körzeti rendszer nagyon átalakult, tehát nincs kötelezően csak a körzetből beengedett 

beteg, ugyanis fordítva van, aki ott lakik annak az orvosnak őt kötelessége fogadni, de maga 

döntheti el, hogy melyik orvoshoz szeretne járni. Az, hogy őneki hol van a rendelője, biztos 

hogy befolyásolja példa az idősek esetében, hogy szívesebben mennek oda, aki közelebb van, 

de a jelenlegi állapot azt mutatja, hogy minden háziorvosuknak van rendelője, a legtöbben 

egyébként egy patikával vannak összekapcsolva, aki nekik biztosítja ilyen értelemben a 

rendelőt. a rendelő meg biztosítja a patikának a recept forgalmat, tehát egy kialakult rendszerbe 

nyúlnak bele akkor, amikor egy orvost arra akarnak kényszeríteni, hogy menjen Kertvárosba. 

Nincs ellenére, és jó szívvel támogatja ezt. Horváthy Lóránt képviselő úr javaslatát elfogadva 

kéri Jegyző urat, hogy írjanak egy levelet a tulajdonosnak, hogy lát-e lehetőséget arra, hogy ott 

háziorvosi rendelő alakuljon ki, és kérdezzék meg a kertvárosi körzetért felelős háziorvosukat, 

ha ez létrejön ő szívesen odaköltözne-e. Semmi akadálya, hogy ezt a kört megfussák, de attól 

fél, hogy nemleges lesz a válasza, ahogy tapasztalta az eddigi beszélgetésekből, de szívesen 

megkérdezik, ennek semmi akadálya. Megköszöni a tájékoztatókat, a beszámolókat. A 

továbbiakban kéri Barczai - Wágner Anikótól, hogy mint kistestvér a nagy Tatabánya mellett, 

kapják meg azt a többletfigyelmet, amelyet a kistestvérek megkapnak. Mindig a kisebbre 

jobban oda szoktak figyelni, mert a nagy elketyeg magától, és ezt kifejezetten kéri a 

szakellátásban rendelő orvosok biztosítására vonatkozóan, hogy ne maradjanak el rendelések 
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és lehetőség szerint mindegyik szakrendelési forma az előre jelzett időpontban meg is 

valósuljon. Nagyon pozitív visszajelzéseket is kap, meg néha olyat is, amikor valaki sajnálatát 

fejezi ki, hogy potyára ment oda. Az új időpontfoglalási rendszer azt reméli, hogy ebben nagy 

segítségükre lehet. Ennek a tapasztalatait legközelebb majd fogják kérdezni. A Semmelweis 

Nap közeledtével, illetve itt Tatán ma délután meg is ünnepelik az orvosaikat Semmelweis Nap 

alkalmából, így mindkettőjüknek és a közösségükbe tartozó munkatársaknak nagyon jó 

egészséget és sok erőt, örömet kívánnak a munkájukban.  

 

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztés I. – II. határozati 

javaslatait a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-109/2024. számú előterjesztés szerinti 

tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatokat hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

221/2024. (VI.26.) határozata 

a Tatai Egészségügyi Alapellátó Intézmény 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolóról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Tatai Egészségügyi Alapellátó 

Intézmény 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolót. 

 

Határidő: 2024. július 15. – értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

222/2024. (VI.26.) határozata 

a tatabányai Szent Borbála Kórház tatai járóbeteg szakellátás helyzetéről szóló 

tájékoztatójáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi a tatai járóbeteg szakellátás 

helyzetéről szóló tájékoztatót. 

 

Határidő: 2024. július 15. – értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 
 

M i c h l  József polgármester megköszöni még egyszer Főorvos úrnak és Doktornőnek a 

munkát.  

 

 

 

7. N A P I R E N D 

A Kuny Domokos Múzeum egyes alkalmazottainak jogviszony módosítása 

Előterjesztő: Michl József polgármester  

Előadó:  Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója  
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A napirend tárgyalásán meghívottként jelen van: 

Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója  

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, egy munkajogi állapot 

miatt van szükség arra, hogy változtassanak a Múzeum engedélyezett létszámán. Az 

önkormányzat költségvetési rendelete szerint 46 fő, melyet további 4 fővel kéri Igazgató úr, 

hogy emeljék meg, tehát 50 főre szükséges emelni a turisztikai szezon idejére, miután más 

munkáltatói forma nem felel meg a biztonságos ellátáshoz. Tisztelettel köszönti Schmidtmayer 

Richárd igazgató urat a napirend tárgyalásánál. Érdeklődik, hogy van-e kérdés az 

előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Kérdés nincs. Felkéri mindkét bizottság elnökét, ismertessék, hogyan foglaltak állást. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, a bizottság jelenlévő 6 tagja a mai rendkívüli ülésen, 

egyhangú 6 igen szavazattal elfogadásra javasolja az alkalmazottak jogviszony módosítását.  

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 9 tagja, egyhangú 9 igen szavazattal elfogadásra javasolja a döntés meghozatalát a 

képviselő-testület számára. 

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. 

  

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Kuny Domokos Múzeum alkalmazotti 

létszámának emeléséről szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező  

I/9-117/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

223/2024. (VI.26.) határozata 

A Kuny Domokos Múzeum alkalmazotti létszámának emeléséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 

1. A Kuny Domokos Múzeum engedélyezett létszámát a turisztikai szezon idejére, 

 április- október hónapokra (2024. évben július 1-től október 31-ig) 4 fővel megemeli. 

 Az álláshelyek bővítésének pénzügyi fedezete a Kuny Domokos Múzeum 

 költségvetésében biztosított. 

2. Felkéri a múzeumigazgatót a Szervezeti és Működési Szabályzat módosításának 

 elkészítésére. 

 

Határidő: 1. pont: költségvetési rendelet soron következő módosítása 

  2. pont: SZMSZ módosításának elkészítésére 2024. szeptember 30. 

Felelős: 1. pont: Michl József polgármester 

  2. pont: Dr. Schmidtmayer Richárd igazgató 

 

 

M i c h l  József polgármester jó munkát kívánnak a nyárra is Igazgató úrnak. 

 



25 
 

8. N A P I R E N D 

A képviselő-testület által alapított közalapítványok 2023. évi beszámolói 

 Előterjesztők: Magó Ottó, a Tata Város „Szociális Háló” Közalapítvány Kuratóriumának 

   elnöke 

   Lévai Ádám, a Tatai Mecénás Közalapítvány Kuratóriumának elnöke 

 Előadó:  Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

 

A napirend tárgyalásán meghívottként jelen van: 

Petzke Ferenc, a Tatai Televízió Közalapítvány Kuratóriumának elnöke 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönti Petzke 

Ferencet, a Tatai Televízió Közalapítvány Kuratóriumának elnökét. Érdeklődik, Elnök úr 

kívánja-e szóban kiegészíteni a beszámolót. Nem kívánja. Megköszöni a megküldött jó vaskos 

anyagot. Érdeklődik, van-e kérdés, hozzászólás az előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a 

szót Rigó Balázs alpolgármester úrnak. 

 

R i g ó  Balázs alpolgármester elmondja, elsősorban a Mecénás Közalapítvány tevékenysége 

kapcsán szeretne néhány észrevételt tenni. Felhívja a figyelmet arra, hogy a Mecénás 

Közalapítvány az Esterházy Ferenc Művészeti Ösztöndíj kezelése keretében az elmúlt, illetve 

az idei esztendőben 2 Tatáról indult fiatal művésznek a további pályafutását segítette elő. Az 

egyikőjük Csölley Martin, aki operaénekesként végzett a Zeneakadémián és kezdte meg a 

pályafutását itt Magyarországon. Az alapítvány által nyújtott, illetve az Eszterházy Ferenc 

Művészeti Ösztöndíjon keresztül nyújtott támogatásnak köszönhetően még folyamatban van 

egy nemzetközi mesterkurzus, amelyben Olaszországban vett részt Osimo városában. Ezt 

sikerrel teljesítette, ráadásul olyannyira nagy sikerrel, hogy már meghívásokat kapott 

Olaszországban is koncertekre. Úgy gondolja, hogy Martin pályafutását ilyen módon komolyan 

tudta elősegíteni ez a támogatás. Itt szeretné megköszönni még egyszer azoknak a 

magánszemélyeknek, tatai vállalkozóknak, vállalkozásoknak, akik annak idején, amikor útjára 

indították ezt a Műdijó Alapítvánnyal és létrehozták az Eszterházy Ferenc Művészeti Alapot, 

akkor hozzájárultak, hozzájárulhattak ahhoz, hogy ebből támogatást tudjanak nyújtani Csölley 

Martinnak és Jakabovics Jonatánnak, aki Salzburgban az egyetemen az ottani zeneakadémián 

szintén sikerrel fejezte be a gitártanszakon a tanulmányait. Ezúton is gratulálnak neki ehhez és 

bíznak benne, hogy találkoznak még vele itt Tatán is, hiszen az elmúlt időszakban is több 

alkalommal a koncertek résztvevője volt és a pályázatban is vállalták mind a ketten, hogy 

fognak ingyenes, térítésmentes fellépéseket tartani itt a városban, ezért mindkettőjükkel 

folyamatban vannak a tárgyalások, hogy ezekre mikor kerülhet sor. Jonatán minden bizonnyal 

már a 25. Barokk Fesztivál keretében is fog majd koncertet adni. A Közalapítvány ezen felül 

támogatta még a Tálentum Iskolában tanító Görözdi testvéreknek a művészeti műhelyét, amely 

Papírsárkány Kreatív Műhelyként működik most már a városban és érhető el a gyermekek 

számára a művészeti nevelésnek ez a formája. Múlt szombaton, a szünidő első napján a 

Magyary Zoltán Tudásközpont és Könyvtárban tartottak egy foglalkozást és nagy sikerrel 

zajlott ez az alkalom. A Magyar Televízió Híradója is beszámolt róla. Megköszöni nekik is, 

hogy ebben a munkában partnereik, illetve a Közalapítványnak, hogy támogatásukról 

biztosították ezeket a fiatal pályakezdő művészeket, hiszen tulajdonképpen ez az elsődleges és 

fő feladata ennek a közalapítványnak, hogy azoknak az alkotóknak, különösen a pályakezdő 

fiatal alkotóknak adjon minél több lehetőséget, akik itt a városban fejtik ki a tevékenységüket.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak. 
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G e r é b i  Ákos képviselő elmondja, maga nem tud ilyen szépeket mondania a 

Közalapítványról, amelyről Alpolgármester úr beszélt. 2 dologra hívná fel a figyelmet, egyrészt 

az alapítvány saját bevételei nem fedezik a kiadásokat, tehát ez hosszútávon nyilván nem 

tartható fenn. Egy jelentős vagyona van, bár ez alapvetően a Corvin utcai ingatlanhoz 

kapcsolódó tárgyi eszközök, így ez a működés szempontjából ilyen értelemben indifferens. A 

másik dolog, amelyen korrigálni kellene a következő időszakban és erre felhívja a figyelmet, a 

társadalmi támogatottság mutatója a mérlegbeszámolóban. Ahhoz, hogy közhasznú legyen az 

alapítvány 2 éven keresztül meg kell felelnie ennek, most nem nézte meg az előző év, hogyan 

alakult, de gyakorlatilag ebben az évben, - a 2023-as évre vonatkozik nyilván a megállapítás - 

lépni kellene. Viszonylag egyszerűen teljesíthető, hogy olyan közhasznú foglalkoztatást vagy 

tevékenységet kell belerakni, illetve 10 főnek minimum kell lenni a 2 év átlagában. Ez 

megoldható, ha társadalmasítsák az alapítvány tevékenységét vagy végig gondolják, hogy ezen 

munkálatok hogyan számolódtak el, tehát ezt lehet korrigálni. Ha ez 2 éven keresztül nem 

teljesül, akkor ott a veszély, hogy a közhasznúságát elvesztheti.  

 

M i c h l  József polgármester hálásan köszönik a közalapítványaik kuratóriumainak a 

munkáját és köszönik szépen az elmúlt évről szóló beszámolójukat.  Kéri, ha nincs kifogás, 

egyben szavazzanak a három határozati javaslatról.  

 

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztés I. – III. határozati 

javaslatait a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-112/2024. számú előterjesztés szerinti 

tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatokat hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

224/2024. (VI.26.) határozata 

a Tatai Televízió Közalapítvány 2023. évi beszámolójáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tatai Televízió Közalapítvány 2023. évi 

beszámolóját tudomásul veszi.  

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

225/2024. (VI.26.) határozata 

a Tata Város „Szociális Háló” Közalapítvány 2023. évi beszámolójáról 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tata Város „Szociális Háló” Közalapítvány 

2023. évi beszámolóját tudomásul veszi.  

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

226/2024. (VI.26.) határozata 

a Tatai Mecénás Közalapítvány 2023. évi beszámolójáról 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tatai Mecénás Közalapítvány 2023. évi 

beszámolóját tudomásul veszi.  
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9. N A P I R E N D 

Tájékoztatás a felszín alatti és felszíni vizek aktuális állapotáról, a monitoring rendszerek és 

egyéb rendszeres adatok értékelése alapján, továbbá egyéb aktuális vízgazdálkodási 

eseményekről  

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési irodavezető 

Tóth Mária városüzemeltetési referens 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, ez a szokásos 

előterjesztés, amely minden hónapban a képviselő-testület elé kerül. A júniusi tájékoztató 

aktualitásai között szerepel, hogy a Tükör barlangban a rácstól miért vízszint az egy hónappal 

ezelőtt mért 131 cm-ről 132 cm-re változott, vagyis 1 centimétert most éppen csökkent a 

karsztvízszint ebben a barlangban. Az Újhegyi úton a Hársfa és Szőlősor utcák közötti 

vízvezeték, tűzcsap, közkifolyó vagyonátadását lezáró szerződések előkészítése megtörtént, a 

Vízmű jogászai nézik át és remélhetőleg a napokban alá tudja írni. Remélhetőleg július közepén 

a Vízmű megkezdheti ennek a vízvezeték szakasznak az üzembehelyezését. Jelzi dr. Vara 

András képviselő úrnak ezt a régóta várt hírt, mert katasztrófa, hogy egy ilyen folyamat miért 

kell, hogy ilyen hosszú legyen. Az Angolparkban lévő edzőtábori kút rekonstrukciós munkái 

júliusban megkezdődnek, de gyorsan be is fejeződnek, mert nem nagy munka lesz ezen. 

Megjegyzi, az edzőtábori kút nem az Edzőtábor, hanem az önkormányzat tulajdonában van, 

csak így nevezik, mert ott van a közelében. Fontos szerepe lesz a továbbiakban is a Cseke-tó, 

Malom-patak és az angolparki dísztavak közötti vízforgalom optimális vízkormányzásában.  

Örömhír, hogy a Cseke-tavi töltővezetéknél, amely az Öreg-tavat összeköti a Cseke-tóval, az 

Erzsébet királyné téren lévő csőtörés javítását a héten befejezik, tehát végre biztonságosan, ha 

szükség lesz rá, tudnak újra vizet táplálni a Cseke-tóba az Öreg-tóból ennek a vezetéknek a 

segítségével. Érdeklődik, van-e kérdés, hozzászólás az előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja 

a szót Boglári Zoltán képviselő, elnök úrnak 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, maga is örömmel hallotta a vízkormányzást segítő intézkedéseket. Az egyik 

volt ez a csőtörés, hiszen fontos a Cseke-tó vízszintje és ha jön egy szárazabb időszak - bár 

most szerencsére jó csapadékos időszak van - ez egy kulcsfontosságú műtárgy lesz. Valószínű, 

hogy az edzőtábori kút kevés lenne önmagában, mert azzal a vízszintet csak optimalizálni lehet, 

illetve nagyon jó arra, hogy a halaknak friss vizet adjanak, mert így frissíteni, dúsítani tudják 

oxigénnel a vizet. Ezeket örömmel konstatálta. Szintén olvasható, hogy a Vaszary Iskola előtti 

vízelvezetés bekerült a költségvetési tervbe. Emlékei szerint a CityApp-ba is jelezte ezt a 

problémát, mert egy nagyobb esőzés után vízállások alakulnak ki, amely nehezíti ott a fokozott 

forgalmat, ugyanis amikor a gyerekeket viszik, akkor elég fokozott a forgalom. Kérdése, az 

Újvilág utcához kapcsolódna, amely a következő előterjesztésben is téma, bár nem tudja 

mennyiben befolyásolja a nyomvonalat, amely ott a csapadékvíz elvezetést illeti, ugyanis 

tervezett szikkasztót nem lehet létrehozni a talajviszonyoknak a folyamodványaként. Nem 

tudja, ez mennyiben akadályozza, illetve látnak-e esetleg dátumot, hogy a valódi munka mikor 

indulhat meg ott az utcában.  

 

M i c h l  József polgármester megjegyzi, a pályázatoknál fog válaszolni erre a kérdésre. 

Megadja a szót Rigó Balázs alpolgármester úrnak. 

 

R i g ó  Balázs alpolgármester elmondja, elsősorban a közvetítést követők számára szeretne 

néhány dolgot kihangosítani ebből az előterjesztésből, mert úgy gondolja, hogy érdekelheti a 

tataiakat, hogy mi áll benne. Egyrészről nagyon fontos az a megállapítása ennek a jelentésnek, 
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hogy az a csökkenő tendencia, amely a karsztvízszint esetében megfigyelhető volt, az 2022 

végétől megfordult és egyértelműen azóta egy emelkedés volt tapasztalható. A legutóbbi adat 

szerint ez az emelkedés 2024. április közepére összességében 0,75 métert ért el, tehát most már 

megközelíti az 1 métert ez a szintemelkedés. Szintén egy fontos megállapítása ennek a mostani 

dokumentumnak, hogy milyen csapadékviszonyok jellemezték az első félévet Tatán. Kiemeli, 

hogy áprilisban közel 50%-kal több csapadék esett, mint egy évvel korábban, vagyis 2023 

áprilisában. Azt a következtetést is ebből megfogalmazza meg az anyag, hogy a 2023-2024-es 

téli félév csapadékos időjárása következtében a nedvességtartalma a talajnak valószínűleg a 

maximum közelében lehet, ezért az áprilisi további csapadék hatására a tavaszi hónapokban 

további vízszintemelkedésre, vagy a jelenlegi szintnek a stagnálására lehet számítani. Ez 

mindenféleképpen pozitív előjel még az év későbbi, illetve jelenlegi szakaszára vonatkozóan 

is, mint ahogy az is, ahogy elhangzott, hogy a Cseke-tónak a vízutánpótlása, ha helyreállítják a 

vezetéket, akkor az Öreg-tóból lehetővé válik, de jelen pillanatban a május 15-ei állapot szerint 

helyzet volt, hogy 4 - 5 cm-rel az üzemi szint felett volt a Cseke-tó szintje. Ebből is látszik, 

hogy ezek a csapadékviszonyok, amelyekről szól az előterjesztés, jelentős mértékben 

befolyásolják akár a Cseke-tónak is a vízszint alakulását, a mostani esetben most éppen pozitív 

irányban. Örül annak, hogy kellő odafigyeléssel, nyomon követték folyamatosan a Fényes-

forrásoknak a vízhozamát, így derülhetett fény arra, hogy a 2024. február végi állapot szerint a 

Grófi-tó hozama jelentős mértékben lecsökkent a megelőző méréshez képest, mert 7000 m3/nap 

csökkenés volt tapasztalható és mint kiderült ennek az volt az oka, hogy illetéktelen 

vízkormányzás történt a Grófi- tó területén. Mivel folyamatosan nyomon követik ezen 

eseményeket, így sikerült ezt helyreállítani és mostanra látszik, hogy a 2024. május végi mérés 

a Grófi-tó hozamában korábbi a 2023-as mérésekhez hasonló, tehát 12442 m3/nap-os 

hozamszintet tudott hozni. Megköszöni a kollegáknak, hogy erre odafigyeltek és ezt az állapotot 

meg tudták szüntetni, hiszen ez nagyon lényeges az ottani környezeti állapot megóvása 

érdekében. 

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót dr. Varga András képviselő, elnök úrnak 

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, már  

majdnem másfél éve épített az önkormányzat egy közkutat a Szőlősor utcában, a korábbi nevén 

X. dűlőben. Amikor elkészült, úgy gondolja itt a hivatalban senki, illetve maga sem gondolta 

volna, hogy közel másfél év nem lesz elég ahhoz, hogy a Vízmű ezt átvegye üzemeltetésbe, 

tehát már éppen ideje, hogy ez megtörténjen. A tervezett körvezetéken már körülbelül 5 éve 

dolgoznak és elmondhatja, hogy kevés olyan projekt volt, amelyen ennyit küzdöttek, mert ez 

egy küzdelmes projekt volt összehasonlítva a többivel. Bízik benne, hogy a közeljövőben 

elkezdődik a kivitelezése, hogy legalább annál a szakasznál, amelyre most már a 

költségvetésben is fedezetet biztosítottak, elkezdődnek a munkák és így az ott lakók, a Hársfa 

utcaiak is elhiszik, hogy nem csak hitegették őket, mert valóban elkezdődik a munka és bízik 

benne, hogy folytatja majd a következő képviselő-testület ideje alatt is a kivitelező.  

 

M i c h l  József polgármester elmondja, igyekeznek továbbmenni, de itt az a nehézség, amikor 

mások is benne vannak a történetben, illetve másoktól függ, hogy milyen ütemben tudnak 

haladni. Az önkormányzat részéről mindig a lehető leggyorsabban mindent előkészítettek, de 

sok minden nem rajtuk múlik.  

 

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a felszín alatti és felszíni vizek aktuális 

állapotáról, a monitoring rendszerek és egyéb rendszeres adatok értékeléséről szóló 

tájékoztatóról a határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-110/2024. számú 

előterjesztés szerinti tartalommal, 
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mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

227/2024. (VI.26.) határozata 

a felszín alatti és felszíni vizek aktuális állapotáról, a monitoring rendszerek és egyéb 

rendszeres adatok értékeléséről szóló tájékoztatóról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja I/9 - 110/2024 számú előterjesztésben 

foglalt, a felszín alatti és felszíni vizek aktuális állapotáról, a monitoring rendszerek és egyéb 

rendszeres adatok értékeléséről szóló tájékoztatást. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:  Michl József polgármester 

dr. Horváth József jegyző  

 

 

 

10. N A P I R E N D 
 

Tájékoztató az Európai Uniós pályázatokról és a Magyar Kormány által biztosított 

támogatásokról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: Lakos Zsuzsanna városfejlesztési és projekt irodavezető 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Felkéri, Lakos Zsuzsanna 

irodavezető asszonyt, hogy válaszoljon Boglári Zoltán képviselő úr előző napirendnél feltett 

kérdésére, amely arról szól, hogy a csapadékvíz elvezetést, megtartást, rendszerépítést jelentő 

pályázatuknál az Újvilág utcai rész tervezése hol tart.   

 

L a k o s  Zsuzsanna városfejlesztési és projekt irodavezető ismerteti, a pályázatnak az 

Újvilág utcát érintő tervezése még folyamatban van. Itt egy olyan nehézségbe ütköztek, hogy a 

koncepcióterv szerinti tevékenységet nem tudják úgy megvalósítani, ahogy a tervező ezt 

megtervezte és ehhez további szakértői véleményre volt szükség. A szakértői vélemény alapján 

a csapadékvíz elvezetését máshogy kell megoldaniuk és ehhez keresik azt a megfelelő 

nyomvonalat, amin a csapadékvíz elvezetés megvalósulhat. Itt szükség volt még olyan 

kamerázási tevékenységre, amely még nem fejeződhetett be teljes egészében, bár megkezdte a 

kamerázást a megrendelt szolgáltató, de nem tudta végigkamerázni a területet. Most erre várnak 

és ezt követően folytatódhat a tervezés és a végleges nyomvonal megállapítása.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, van-e kérdés, hozzászólás az előterjesztéssel 

kapcsolatban. Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak. 

 

G e r é b i  Ákos képviselő elmondja, nem szigorúan ehhez az előterjesztéshez kapcsolódik, de 

beruházásról van szó. Saját forrásos, illetve támogatott beruházás a Mikovényi utca - Új út - 

Bezerédi utca csomópontjának a kiépítése. Érdeklődik, ennek az előkészítése, hogy áll, mikorra 

várható, hogy elindul itt a kivitelezés. 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti, az engedélyes tervek a rendelkezésükre állnak, a 

közbeszerzés kiírását készítik elő. Szeretnék elindítani a közbeszerzést, hogy lássák, mekkora 

az az összeg, amelyből meg tudják valósítani. Van egy pénzügyi forrásuk, amelyet egy 
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határidőhöz kötötten írtak alá az Interspar fejlesztése kapcsán, így van egy összeg, amire 

vonatkozóan városfejlesztési megállapodásuk van. Az a javaslata, hogy ennek a terhére 

csinálják meg ezt a csomópontot, hiszen az abban az irányba való közlekedést segíti. Ennek az 

összege akár elég is lehet, mert 90 M Ft van benne. Az eddigi jelzések azt mondták, hogy miután 

ez a csomópont nem annyira bonyolult, akár 40 – 50 M Ft-ból is elképzelhető a kivitelezése, de 

akkor fognak látni valamit, ha a közbeszerzésben bejönnek az ajánlatok, illetve a beszerzésben, 

mert azt is meg kell nézni, hogy egyáltalán kell-e nagy közbeszerzést kiírni vagy elég, ha 4 - 5 

ajánlatot bekérnek a helyiektől. Rajta vannak, ahogy ígérte szeretné, hogy ezt az idén elkezdjék 

és meg is lehetne csinálni. Lényegesen egyszerűbb lenne a kikerülése a területnek, tehát a menet 

közbeni, az építés közbeni közlekedést egyszerűbb ott megoldani, mint ahogy a nagy 

körforgalomnál volt. A nagy körforgalomba most beültették a virágot. Jelzi előre, hogy az 

ideiglenes, tehát nem lesz állandóan, de miután a megállapodást úgy kötötték meg a 

kivitelezővel, hogy ősszel, amikor az évelő növényeket lehet ültetni, akkor fogják beültetni a 

csomópontot, viszont most ajándékba kapták a virágokat és egy jó helyet találtak neki. Folyik 

a kerékpárút építése is. Ütemszerűen állnak a Fényes fasoron lévő kerékpárút építéssel. Az 

Angolkertre elnyert pályázatuk, amelyet az Interreg-be nyertek el a felvidéki Galánta városával 

közösen, ahol szintén Esterházy örökség van. Ez a „Helyi örökség megőrzése Eszterházy 

örökség” című pályázatuk, amelyben Zselíz-zel együtt pályáztak, de őket végül nem engedte 

be a pályázatba a döntéskor az irányító hatóság, így 2 város, Galánta és Tata nyert ebben a 

pályázatban. Most 10 napuk van arra, hogy az eredeti pályázatukban rögzített programokat, 

téma tartalmi dolgait pontosítsák. Ezt most elküldik és utána 45 napuk van egy újabb etapra, 

amikor ezeknek a részleteit kell megküldeniük az irányító hatóságnak. Voltak egy személyes 

tárgyaláson az irányító hatóságnál és jól halad ez a projekt. Remélik, hogy a határidőn belül 

meg lesz valósítva, bár van rá 3 évük, de azt reméli, hogy hamarabb meg tudják valósítani 

ezeket a feladatokat. Megadja a szót Boglári Zoltán képviselő, elnök úrnak. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, említette Polgármester úr az Eszterházy örökséget, amelynek kifejezetten 

örül, hiszen jól látható, érzékelhető, hogy egyrészt a tónak a keleti, északkeleti oldala milyen 

terhelt tud lenni időnként. Sokan kedvelik ezt a partszakaszt, illetve az Angolkertet, így 

kifejezetten örül, hogy egyrészt itt a helyi örökség megőrzése a határon átnyúló pályázat 

keretében a Műrom, a Török mecset, a népparki bejárat, és a kő griffek megújulhatnak. A 

híradásokban láthatták a tataiak, hogy 2 helyen is emléktábla került ki a 240 éves Angolkert 

emlékére, illetve így már mindenki jól láthatóan, amikor belép a kapukon tudja, hogy hova 

érkezett. A keleti oldalon szintén egyrészt erdei tanösvény fejlesztése, kutyafuttató létesítése, 

illetve parkoló, szervizút, vizesblokk kiépítése, tehát úgy látja, hogy mennek azon igények fele, 

amelyet a társadalom, illetve az idelátogatók támasztanak. Őszintén bízik benne, hogy azokat a 

konfliktushelyzeteket, amelyek a tóvárosi körzetben az idelátogatók, az itt dolgozók, az arra 

közlekedők között a parkolás kapcsán vagy a különböző rekreációs tevékenységek kapcsán, 

mert valaki kutyát szeretne sétáltatni, valaki futni szeretne, valaki horgászni, ezeket a kvázi 

konfliktushelyzeteket a fejlesztések majd a későbbiekben oldani tudják.  Ide kapcsolódik a 

Dobroszláv utcai parkoló is. Úgy gondolja, hogy ezek a folyamatok, fejlesztések nagyon jó 

irányban haladnak Tóváros tekintetében.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Rigó Balázs alpolgármester úrnak 

 

R i g ó  Balázs alpolgármester elmondja, a pályázati beszámolóban szerepel, hogy a „TOP 

PLUSZ Humán Fejlesztések Tatán” című pályázat keretében az önkormányzat 100 M Ft-os 

támogatást nyert el. Erre egy már korábban, a pályázat előkészítő szakaszában megtervezett 

programmal pályáztak és ennek részét képezik a szociális területen végzendő feladatok, így 
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például a Szociális Alapellátó Intézmény munkatársai számára a „szupervízió” lehetőségének 

a biztosítása, és az általuk korábban az Idősek Nappali Klubjában végzett tevékenység az ún. 

Alzheimer Café rendezvénysorozatnak a folytatására. A Szociális Alapellátó Intézmény keretei 

között a Szélkút utcai bérházak kapcsán feladatot ellátó munkatársaiknak a további 

foglalkoztatására és ezen kívül van gyermek- és ifjúsági területe is a pályázatnak, amelynek a 

része többek között a Fényes nyári tábornok a következő esztendőkben való megszervezése, 

illetve az ottani felügyelet biztosításához a költségnek a fedezése. Ezen kívül a városban már 

korábban meglévő vagy a továbbiakban újként megjelenő ifjúsági programok, a 

diákönkormányzat, illetve az ifjúsági referens által szervezett programoknak a megvalósítása. 

Megjegyezi, tekintettel arra, hogy az is előkerült az elmúlt időszakban több alkalommal, hogy 

az Eötvös Loránd Tudományegyetem Ifjúsági Közösségszervező szakos hallgatói, illetve 

oktatói közreműködésével az elmúlt időszakban lefolytattak egy online kérdőívezésből, illetve 

fókuszcsoportos interjúkból álló kutatást a fiatalok körében egy új ifjúsági közösségi tér 

kialakítására vonatkozóan. Felmérték ezeket az igényeket. A legutolsó információja szerint 

több mint 200-an töltötték ki az online kérdőívet és úgy tűnik, hogy meg is találták azt a helyet, 

amely erre lehetőséget biztosítana. Azzal ellentétben, amely korábban elhangzott, hogy nem 

hallgatják meg a fiatalokat, és nem kérdezik meg őket, az elmúlt 5 évben ez volt legalább az 5. 

ilyen kérdőíves kutatás, amelyet elvégeztek, és amelyben több 100 helyi fiatal vett részt, ezek 

a tények. Ezt a munkát is szeretnék folytatni, mint ahogy az idősellátást, illetve az időseknek 

biztosítandó programok terén is ebből a forrásból szeretnének további lehetőségeket biztosítani. 

Vannak olyan új elemei is, amelyek pont az idősek, illetve a gyermekek kapcsán új 

veszélyforrásként jelentkező online zaklatás vagy a különféle csalások áldozatává válásának az 

elkerülését biztosítandó. Ilyenek az elsősorban szemléletformáló, illetve tudatosító 

workshopok, alkalmak, képzések, valamint esélyegyenlőségi képzést is meg fognak valósítani 

ebből az önkormányzati dolgozók számára. Szeretnék továbbra is a sportolási lehetőségeket 

biztosítani, illetve népszerűsíteni, így a Sportágválasztó rendezvénynek a további 

megszervezését és a korcsolyázás lehetőségét is biztosítani kívánják nemcsak azáltal, hogy 

ehhez megfelelő személyzetet biztosítanak, hanem azáltal is, hogy megfelelő felszerelést 

például korcsolyák beszerzését is biztosítani kívánják ebből a forrásból, valamint a városi 

gondol itt akár ifjúsági rendezvények kapcsán a tavaly elsőként szeptemberben megrendezett 

Városi Diáknapra. Többször szembesültek azzal a problémával, hogy nem áll a rendelkezésükre 

kellő mennyiségű sátor, illetve pad. Ezeknek a pótlására, illetve további bővítésére is fordítanak 

ebből a forrásból, annak érdekében, hogy ne kelljen ezt az önkormányzatnak akár bérlés útján 

biztosítania, hiszen ez nyilván minden alkalommal többletkiadásokat keletkeztet, ezért ebből a 

forrásból ezt is szeretnék lehetővé tenni. 100  M Ft-ról beszélnek, amelyet 3 évre kell elosztani. 

Meglehetősen széles körű az a tevékenységi kör, amelyet felsorolt, ebből látszik, hogy igazán 

nagy összegeket nem tudnak mindenhová odatenni, de arra törekedtek, hogy azok a korábban 

megkezdett tevékenységek folytatódhassanak, amelyeket a pályázat előkészítésébe bevont 

partnerek tudnak biztosítani, így például az Új úti intézménnyel is egyeztettek, hogy az ő 

programjaiknak a megvalósításában is segítséget fognak nyújtani ezen a pályázaton keresztül. 

Ennek az előkészítése lezajlik a nyár folyamán. Munkacsoportülést fognak összehívni 

hamarosan a partnerekkel és azt vállalták, hogy 2024.szeptember 1-i határidővel megkezdődik 

a pályázatnak a megvalósítása. Jelen állás szerint erre minden lehetőség adott is.   

 

M i c h l  József polgármester  további hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az Európai 

Uniós pályázatokról és a Magyar Kormány által biztosított támogatásokról szóló beszámoló 

elfogadásáról a határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-115/2024. számú 

előterjesztés szerinti tartalommal, 
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mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

228/2024. (VI.26.) határozata 

az Európai Uniós pályázatokról és a Magyar Kormány által biztosított támogatásokról 

szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja az aktuális pályázatok 

megvalósulásáról szóló I/9-115/2024. sz. előterjesztésben foglaltakat. 

 

 

 

11. N A P I R E N D 

Beszámoló a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, valamint a két 

ülés között történt fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, ahogy az ülés elején 

jelezte a kiegészítésben 5 új határozati javaslatot küldött meg képviselőtársainak, tehát 

összességében 10 határozati javaslatról kell dönteniük. A Rákóczi utca 9-es ügynél a 

településképi elmarasztalásukra vonatkozó fellebbezést majd zárt ülésen keretében fogják 

megtárgyalni, de most arról döntenek, hogy kezdeményezte a cég, hogy hosszabbítsák meg a 

megvalósításnak az idejét. Itt az a javaslata, hogy a tárgyalási alapként 2 évet adjanak, 

amennyiben a képviselő-testület ezt a megoldást támogatja, tehát 2026 júniusa legyen az új 

határidő. Véleménye szerint, mindig nehéz ezeket okosan eldönteniük, hogy tehet róla vagy 

nem tehet róla az új tulajdonos, hogy kifutott az időből, illetve hogy nem tudta elkezdeni, nem 

akarta elkezdeni, vagy nem volt tudomása kellő időben arról, hogy neki ez év júniusáig a 

homlokzatot minimum rendbe kell tennie. A tavalyi évben vásárolta meg attól, akinek az 

önkormányzat korábban eladta, de hogy milyen módon világosították fel egymást, ahhoz semmi 

közük, meg ahhoz sincs, hogy nem jött be és nem kérdezett az ingatlannal kapcsolatos 

kötelezettségeiről, viszont a szerződés ezt tartalmazza. A kérdés az, hogy most melyik a jobb, 

az, hogy megbüntetik, aztán ki tudja mikor lesz megint elindítva a megújítás vagy adnak neki 

most még valamennyi határidő módosítást mivel új tulajdonosról van szó, így tudatában lesz 

annak, hogy záros határidőn belül ezt a felújítást meg kell tennie. Érdeklődik, van-e kérdés, 

hozzászólás az előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak. 

 

G e r é b i  Ákos képviselő elmondja, az óvodákkal kapcsolatosan érdeklődne, hogy csak ennél 

a 2 óvodánál okozott-e ez problémát és a többinél nem, mert a Kertvárosi Óvoda és a 

tagintézménye, illetve a Bartók Óvodánál volt plusz támogatási igény. Kérdése, a többi 

óvodánál rendben vannak-e.  

 

M i c h l  József polgármester elmondja, igen a többinél rendben vannak, mert ha nem 

alapítvány kérte, akkor polgármesteri hatáskörben lehetett rendezni, de mivel alapítványnak 

adnak támogatást, ezért a képviselő-testületnek kell erről döntést hoznia.  

 

G e r é b i  Ákos képviselő elmondja, a Rákóczi utca 9-et illetően, hogy az utóbbi időben, 

illetve már korábban is használták ezt a lehetőséget, hogy azzal ösztönözzék a befektetőt, hogy 

bizonyos engedményeket adnak annak fejében, hogy egy meghatározott időben ezt a beruházást 

befejezi és felújítja az ingatlan. Számára a dilemmát az okozza, mivel az, hogy egy új helyzetbe 
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került, azt meg lehet érteni, mert egy új tulajdonosa lett ennek a Kft-nek, viszont az nehezen 

kezelhető, hogy nem tartotta a kapcsolatot, mert semmi gond nem lett volna, ha januárban azt 

mondja, hogy ez a helyzet van és ezért kéri a meghosszabbítást. Az utolsó pillanatban adta be, 

amikor már majdnem lejárt és ráadásul van egy településképi kötelezés is mögötte. Hajlik arra, 

hogy vegyék ezt komolyan és mondják azt, hogy meg kell ezt csinálni, de a határidőt elvesztette. 

Számára is gondot okoz, hogy melyik a jobb megoldás, de ahhoz, hogy ezeket a szerződési 

kötelezettségeiket komolyan vegyék, ahhoz egyszer rendet kell csinálni, ez a másik oldala az 

éremnek.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Rigó Balázs alpolgármester úrnak  

 

R i g ó  Balázs alpolgármester felhívja arra a figyelmet ezúton is, ahogy az előterjesztésből is 

kiolvasható az óvodák alapítványainak a támogatására vonatkozóan, hogy tavalyi év őszén 

döntött újra arról a képviselő-testület, hogy ismételten elérhetővé teszi a Tanuszodát nemcsak 

az iskolás, hanem az óvodás korosztály számára is és az önkormányzat az óvodás 

gyermekeknek az úszásoktatását is támogatja. Ilyen módon ebben a tekintetben nem csak az 

alaptámogatással, hanem amennyiben többletfinanszírozásra van szüksége, ahogy ez az eset is 

jelzi, akkor ebben is segítséget nyújt. Megköszöni az intézmények és a szülőknek a támogatását, 

illetve közreműködését abban, hogy már nemcsak iskolás korban, hanem óvodás korban is 

megkezdődhet a gyermekeknek az úszásoktatása itt a városban.   

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Horváthy Lóránt képviselő úrnak. 

 

H o r v á t h y  Lóránt képviselő elmondja, a kivetítőn látható IX.-es határozati javaslatról 

kéri, hogy külön szavazzanak. A hasznosítással egyetért, de az elnevezéssel nem.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, mivel nem ért egyet az elnevezéssel kapcsolatban. 

 

H o r v á t h y  Lóránt képviselő elmondja, a Magyary Házban lévő angol kávézó 

elnevezésével. Bár lehet, hogy benne van a hiba, mert maradi.  

 

M i c h l  József polgármester elmondja, az a tevékenységnek a neve. Ezért lett az a neve, az 

új tevékenységnek, hogy „az én irodám”. Ez az elterjedt elnevezése és a tevékenységet meg 

kell hirdetniük, a pályázatot ki kell írniuk. A névváltozásról lehet külön is beszélgetni, ez nem 

része egyébként ennek az előterjesztés résznek, de semmi akadálya, hogy külön szavazzanak 

róla. Kéri, először a IX.-es határozati javaslatról szavazzanak.  

 

További észrevétel, hozzászólás hiányában elsőként szavazásra bocsátja az utólag 

megküldött a Magyary Zoltán Tudásközpont és Könyvtár épületéből ingatlanrész 

hasznosításáról szóló határozati javaslatot, a kivetítőn látható módon, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja, 9 igen és 1 nem szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

229/2024. (VI.26.) határozata 

a Magyary Zoltán Tudásközpont és Könyvtár épületéből  ingatlanrész hasznosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 

1. mint a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. kizárólagos tulajdonosa hozzájárul az 
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önkormányzat tulajdonában és a kft. használatában lévő, Magyary Zoltán Tudásközpont 

és Könyvtár épületéből ingatlanrész bérbeadására vonatkozó, az  

I/9-111/2024. előterjesztés mellékletét képező pályázati kiírás kft. általi közzétételére,  

2. felhatalmazza a kft. ügyvezetőjét a pályázati kiírás közzététele kapcsán a további 

intézkedések megtételére. 

 

Határidő: értesítésre: 2024. július 4. 

Felelős:     Michl József polgármester  

 

 

 

S z a v a z á s r a  bocsátja az előterjesztés I. – V, valamint az utólag megküldött részanyagok 

VI - VIII. határozati javaslatit a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-111/2024. számú 

előterjesztés szerinti tartalommal, a kivetítőn látható módon, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatokat hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

230/2024. (VI.26.) határozata 

a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés 

között történt fontosabb eseményekről szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a I/9 - 111/2024. számú előterjesztésben foglalt 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja, továbbá a 

polgármester és az alpolgármesterek két ülés között történt fontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztatóját tudomásul veszi. 

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

231/2024. (VI.26.) határozata 

149/2024. (IV.24.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 149/2024. (IV.24.) - a Tata, Fáklya utca 

mentén lévő 4142/11 hrsz.-ú ingatlan jövőbeni hasznosítása – szóló határozat végrehajtási 

határidejét 2024. szeptember 30. napjára módosítja.  

 

Határidő: 2024. szeptember 30. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

232/2024. (VI.26.) határozata 

150/2024. (IV.24.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 150/2024. (IV.24.) - parkoló kialakítása a 

Fáklya utca mentén – szóló határozat végrehajtási határidejét 2024. szeptember 30. napjára 

módosítja.  

 

Határidő: 2024. szeptember 30. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

233/2024. (VI.26.) határozata 

a Tata, Fényes fasor mentén található 1363/98, 1363/102 és 1363/103 hrsz. alatti 

ingatlanok egy évre szóló mezőgazdasági hasznosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

 

1. meghosszabbítja Körmendi Miklóssal a Tata, Fényes fasor mentén található a tatai 

1363/98, 1363/102 és 1363/103 hrsz. alatti ingatlanokra fennálló haszonbérleti 

szerződést 2025. június 30. napjáig, azzal, hogy a haszonbérleti díj 2024. július 1. 

napjától 778.051.-Ft + ÁFA/év,  

2. felhatalmazza a polgármestert a haszonbérleti szerződés módosítás előkészítésére és 

aláírására. 

 

Határidő: értesítésre: 2024. június 30.  

Felelős:   Michl József polgármester 

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

234/2024. (VI.26.) határozata 

a 183/2024.(V.29.) határozat módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 183/2024.(V.29.) határozatát a következők 

szerint módosítja: a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi pénzügyi beszámolóját 51.199.087 

Ft mérlegfőösszeggel és 1.913.220 Ft adózott eredménnyel elfogadja, azzal, hogy az adózott 

eredményt eredménytartalékba kell helyezni. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős:   Michl József polgármester  

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testület 

235/2024. (VI.26.) határozata 

a Tatai Bartók Béla Óvoda alapítványának támogatásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 112.600 Ft összeggel támogatja a Bartók Béla 

Úti Óvodás Gyermekekért Alapítványt, és felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 

 

Határidő:  2024. július 05.- értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testület 

236/2024. (VI.26.) határozata 

a Tatai Kertvárosi Óvoda Fürdő utcai Néphagyományőrző Tagintézmény 

alapítványának támogatásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 184.400 Ft összeggel támogatja a Gyermekeink 

Biztonságáért és Korszerű Nevelésért Alapítványt, és felhatalmazza a polgármestert a szerződés 

aláírására.  

 

Határidő:  2024. július 05.- értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testület 

237/2024. (VI.26.) határozata 

a Tatai Kertvárosi Óvoda alapítványának támogatásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 197.000 Ft összeggel támogatja a Tatai 

Kertvárosi Óvoda Gyermekeiért Alapítványt, és felhatalmazza a polgármestert a szerződés 

aláírására. 

 

Határidő:  2024. július 05.- értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

 

M i c h l József polgármester elmondja, a X. határozati javaslatnál „A” és „B” variáció van.  

Ehhez szólt hozzá Gerébi Ákos képviselő úr is. Érdeklődik, van-e valakinek más javaslata, 

véleménye. Javasolja, hogy a „B” variációt fogadják el, tehát adják meg a határidő módosítást, 

azzal együtt, hogy érti Gerébi Ákos képviselő úrnak a véleményét, javaslatát, de maga arról az 

oldalról nézi, hogy az lenne jó ha megvalósulna ez a felújítás és talán ezzel most tényleg be 

tudják szorítani a tulajdonost, hogy legyen kedves villámgyorsan elvégezni ezt a felújítást, 

ráadásul úgy, hogy az építéshatósági rendet illető szabályoknak, illetve a településképi 

véleménynek megfelelően, amelyet az önkormányzattól kell hogy megkérjen. Kéri, hogy a „B” 

variációról döntsenek.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az utólag megküldött részanyag X. határozati 

javaslatának „B” variációját az R9 Investment Property Kft. kérelméről, az elhangzott 

kiegészítéssel, a kivetítőn látható módon,   

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja, 6 igen és 4 nem szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

238/2024. (VI.26.) határozata 

Az R9 Investment Property Kft. kérelméről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 

1. támogatja az R9 Investment Property Kft. kérelmét a Tata, Rákóczi u. 9. szám alatti 
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ingatlan értékesítésére 2021. március 3. napján kötött adásvételi szerződés 17. pontjában 

szereplő felújítási kötelezettség határidejének meghosszabbítására, azzal, hogy az új 

határidő 2026. év június 30. napja,  

2. felhatalmazza a polgármestert az adásvételi szerződés módosítás előkészítésére és 

aláírására. 

 

Határidő: értesítésre és 2. pont esetén: 2024. június 30. 

Felelős:     Michl József polgármester 

                  dr. Horváth József jegyző 

 

 

 

12. N A P I R E N D 

Képviselői kérdések 

 

M i c h l József polgármester érdeklődik, van-e valakinek kérdése, felvetése. Megadja a szót 

Boglári Zoltán képviselő, elnök úrnak 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, a Somogyi Béla utca 40. kapcsán a lakók keresték meg, hogy ott egy nagyobb 

épületet szeretne valaki építeni. Érdeklődik, hogy milyen információ van róla, mert az érdekli 

őket, hogy milyen paraméterekkel, tehát emeletet is lehet-e, illetve hogy az ablakok az 

utcafrontra nézhetnek csak vagy az udvarokba is, mert a Somogyi Béla utcában ennek a háznak 

az Almási utca fele is vannak szomszédai, arra nyílhatnak-e ablakok. Mik a tervezési 

paraméterek.  

 

M i c h l József polgármester elmondja, most nem tud rá válaszolni, de írásban szívesen fog. 

Kéri, hogy a szomszédok fogalmazzák meg neki a kérdéseiket és megválaszolják, de konkrétum 

kell hozzá, utána kell járnia Főépítész asszonynak. Megadja a szót Rigó Balázs alpolgármester 

úrnak. 

 

R i g ó  Balázs alpolgármester elmondja, a legutóbbi alkalommal a MOHU Zrt.-vel a 

szolgáltatási szerződés megkötéséről is döntött a képviselő-testület, amely a használtruha 

gyűjtőknek a kihelyezésére vonatkozott. Érdeklődni, hogy miután aláírásra kerültek ezek a 

szerződések, mert az előterjesztésben szerepel a 2 ülés közötti anyagoknál, hogy várják vissza, 

az önkormányzat példányát, van-e esetleg valami információ arra vonatkozóan, hogy ezek a 

gyűjtő edények mikor kerülhetnek ki a városban a korábban meghatározott 3 pontra, illetve 

hogy tettek-e lépést annak érdekében, amelyet kért a beérkező felvetések kapcsán, hogy az 

Újhegy területén is el tudjanak helyezni a későbbiekben egy ilyen használtruha gyűjtő 

konténert, hogy ténylegesen a város teljes lefedettségét tudják biztosítani ezen a területen. 

Szintén a két ülés közötti előterjesztésben szerepel, és most nemrégiben hagyták maguk mögött 

Szent Iván napját és az egykori Szent Iván hegy és a kápolnája, illetve a mostani kápolnának a 

hasznosítására vonatkozik. Itt szóba került, hogy az egyházi célú, szakrális működtetését is 

fogják a továbbiakban a Szent Kereszt Plébániájának a közreműködésével biztosítani. 

Érdeklődik, hogy ebben van-e esetleg valami előrelépés, kaptak-e tájékoztatást Plébános úrtól, 

hogyan haladhat tovább ez az ügy.  

 

M i c h l József polgármester elmondja, Plébános úr jó szívvel áll neki a feladatnak. Kérése, 

az volt az irodához, hogy készítsék elő a szerződést, amelyet megküldenek neki erre az 

együttműködésre vonatkozóan, tehát örömmel veszik, ha az önkormányzat ezt a kápolna 
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épületet jelképes összegért bérbe adja tulajdonképpen az egyházközségnek. Ennek a jogi 

hátterén dolgozik az iroda, és ha a végére értek, hogy milyen variációk lehetségesek, akkor 

tesznek egy javaslatot az egyházközségnek, leegyeztetik ezt a szerződéstervezetet és 

amennyiben az egyházközség rábólint, akkor behozza a képviselő-testület elé. Szeretné, ha a 

szeptemberi képviselő-testületi ülésre el tudna készülni és tudnának erről döntést hozni, hogy 

mihamarabb megkezdődhessen az ottani munka is. Megadja a szót Mürkl Levente irodavezető 

úrnak a MOHU-val kapcsolatos kérdés megválaszolására.  

 

M ü r k l  Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési irodavezető ismerteti, még nem 

érkeztek vissza aláírásra a MOHU Zrt. példányai, de az alvállalkozóval egyeztettek, így a 

válasza vonatkozik az új helyszínre is. Az alvállalkozó, akit a MOHU bízott meg ezeknek a 

konténereknek az ürítésével, ő dönti el azt, hogy az adott helyszín az ürítés szempontjából 

alkalmas vagy nem alkalmas erre. Az ő javaslata alapján, ha a helyszín alkalmas, akkor fogják 

őt keresni, hogy minél előbb kihelyezésre kerülhessenek ezek a konténerek. Természetesen az 

új helyszínt, ha szükséges, akkor be fogják hozni a képviselő-testület elé.  

 

M i c h l József polgármester megköszöni mindenkinek a munkáját, a részvételt, a 

vendégeiknek a jelenlétet. Jelzi, hogy egy rövid, szünet után a 13. napirend „A képviselő-

testület által alapított városi kitüntetések 2024. évi odaítélése”, a 14. napirend, „A Tata, Rákóczi 

u. 9. szám alatti ingatlannal kapcsolatos településképi kötelezési ügyben hozott határozattal 

kapcsolatban benyújtott fellebbezés elbírálása” és a 15 napirend „Településképi kötelezési 

ügyben hozott határozattal kapcsolatban benyújtott fellebbezés elbírálása” zárt ülés keretében 

történő megtárgyalására kerül sor, melyről külön jegyzőkönyv készül. 

 

További felvetés hiányában az ülést 11:21 órakor lezárja. 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

Michl József dr. Horváth József 

polgármester jegyző 

 

 


